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Hulínské koupaliště si letos užívali stovky rekreantů. 
Prázdninová fotoreportáž na 3. straně obálky.

V Záhlinicích je už po hodech, ale v září budou 
další -  v Chrášťanech a pak i v Hulíně. Str. 23 - 26.

Sídliště Sadová prožívá velké změny. Staré stromy 
nahrazují mladé, park sídliště má řád. Víc na str. 9 - 10. 

Opékání buřtů k létu patří. A ve dvoře Klubíčka také. 
Fotoreportáž na 3. straně obálky.

Za školou vyrůstá nové víceučelové hřiště za 2 mil. 800 tis. 
korun. Práce v těchto dnech finišují. Str. 11.

Úspěšní hulínští bikeři si sáhli 
na medailová místa. Str. 27.
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EDITORIAL
Vážení spoluobčané, možná jste se z letošní dovolené vraceli do Hulína s otázkou, 

co se tu v době vaší nepřítomnosti změnilo. Když jste se trochu rozhlédli kolem sebe, 
bylo vám jasné, že se nezměnilo skoro nic a kolony aut táhnoucích se městem se snad 
ještě prodloužily.

Ano. Doprava a průjezdnost městem je i nadále problémem číslo jedna a je jím 
nejen pro nás místní, ale i pro ty, kdo Hulínem jen projíždějí. Rád bych ale poznamenal, 
že bude lépe. Měsíc září bude totiž pro dopravu v našem regionu důležitým mezníkem. 
Bude otevřen poslední chybějící úsek dálnice D1 mezi Kojetínem a Vrchoslavicemi, čímž 
se nám otevírá pohodlná cesta po dálnici z Kroměříže až do Prahy.

Možná se ptáte, jaký vliv bude mít tato veskrze pozitivní skutečnost na provoz 
v našem městě. Více automobilů se snáze dostane až do blízkosti Hulína a budou se 
odsud rozjíždět všemi směry. Na Přerov, na Holešov a dále na Valašsko, na Zlín, na Uherské Hradiště a pak na Slovensko. 
Zejména kamionová doprava, která provoz ve městě nejvíce brzdí, by se měla Hulínu vyhnout. Po celou dobu výstavby tohoto 
důležitého úseku dálnice usilujeme o to, aby byl ve stejném termínu zprovozněn právě opravovaný průtah přes Bučovice. Aby 
část dopravy směrem na Uherské Hradiště byla z dálnice odkloněna po silnici přes Chřiby. 

Dobrou zprávou pro nás je, že tento dlouhodobě uzavřený úsek bude zprovozněn ve stejnou dobu jako poslední, chybějící 
úsek dálnice. Předpokládám tedy, že obavy, které jsme společně sdíleli, se nejspíš nenaplní a že skutečně dálnice nenavede 
všechen provoz do Hulína. A to bude dobře, neboť podle odhadů a posledního sčítání projíždějících vozidel městem projede 
v některých dnech Hulínem kolem 25 tisíc aut denně! Je to také znát na kvalitě povrchu hlavní cesty. Vyjeté koleje a vytlučené 
kanály jsou místy až nebezpečné. Další dobrou zprávou je, že nejhorší úsek - nájezd na kruhový objezd od Přerova - byl 
v minulých dnech opraven. Podařilo se nám také přinutit majitele komunikací, aby opravil vytlučené kanály na Záhlinické 
ulici, neboť obtěžovaly hlukem. Stále usilujeme o podobnou opravu na Holešovské ulici.

Dalším faktorem, který negativně ovlivňuje průjezdnost města, ale také znečišťuje a poškozuje silnice a místní komu-
nikace (zvláště to cítí občané v Chrášťanech), je pohyb vozidel stavby Moravské dálniční křižovatky a rychlostní komunikace 
R 55. Je však velmi významnou a důležitou stavbou nejen z pohledu dopravní obslužnosti celého našeho regionu, ale hlavně 
záchranou pro město. Zprovozněním úseku dálnice z Kroměříže do Říkovic a rychlostní komunikace z Hulína do Otrokovic 
si v říjnu, a není vyloučeno, že se to stavařům podaří již v září příštího roku, Hulín konečně oddechne. Předpokládám, že 
průjezd aut městem klesne nejméně na polovinu.

V této chvíli bych měl poděkovat především vám, občanům města a jeho místních částí, za trpělivost, se kterou tyto 
nepříjemné skutečnosti přijímáte jen proto, že chápete jejich význam. Rád bych vás ujistil, že připravujeme projekty, které 
by pro vás měly být jakousi kompenzací za všechny ty útrapy, které v dopravě zažíváte. Intenzivně jednáme a snažíme se 
získat podporu zejména pro projekt rekonstrukce náměstí z prostředků EU. V budoucnu by náměstí mělo výrazně změnit 
svou funkci a stát se skutečným střediskem života města. Prioritou je pro nás také jednání o kompenzacích a opravách 
poškozených místních komunikací a průtahů Hulínem. Dalším velkým problémem, kterým se zabýváme, je oprava opěrných 
zdí podjezdu pod železnicí na Holešovské ulici.

Pozitivním faktem je, že současná krize, která postihla v různých podobách nejen vaše rodiny, ale také město, se 
rozestavěných úseků nedotkne. Ba naopak, stavby musí být dokončeny tak, jak bylo plánováno, aby byly splněny podmínky 
čerpání peněz z prostředků Evropské unie. 

Spolu s vámi se už dnes těším na dobu, kdy bude stavba dokončena a nám všem se bude v Hulíně lépe dýchat. Už se 
blíží čas, kdy průjezd městem nebude pro chodce ani pro řidiče takovým utrpením, jakým momentálně je. Věřím, že když 
se budeme vracet z příští dovolené, změn, které nastanou, si všimneme na první pohled.

                                                                                                     Roman Hoza - starosta
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Z RADNICE

USNESENÍ č. 65

z 65. schůze Rady města Hulína, konané dne 6. srpna 2009

Rada města po projednání a v souladu se zák. č. 128/2000 
Sb., o obcích ve znění později vydaných předpisů

1) SCHVALUJE
a) záměr převodu pozemku parc. č. 82/7 v k.ú. Chrášťany 

u Hulína o výměře 28502 m2 v rámci směny;
b) převod pozemků parc. č. 3469/98, 3469/102, 

3469/103 a 3469/105, vše v k.ú. Hulín o celkové 
výměře 571 m2 v rámci směny;

c) záměr zřízení práva odpovídajících věcnému břeme-
nu na částech pozemků parc. č. 1280, 1255, 1282/1, 
1342 a 3326, vše v k.ú. Hulín;

d) výsledek veřejných zakázek „RPS-Hulín, Višňovce – II. 
etapa“ (stavební), jejímž vítězem se stala firma SÚS 
Kroměřížska, s. r. o., se sídlem Kotojedy 56, 767 28 
Kroměříž, IČO 269 08 298 a „RPS-Hulín, Višňovce – 
II. etapa“ (zeleň), jejímž vítězem se stala firma eva 
ZAHRADA, s. r. o., se sídlem Srbce 18, 798 27 Němčice 
nad Hanou, IČO 277 20 012. RM pověřuje starostu 
města podpisem smluv o dílo;

e) Smlouvu o poskytnutí investiční dotace z rozpočtu 
ZK na realizaci akce „Stavební úpravy hospodářské 
a správní budovy Sportovního areálu Hulín“;

f) postoupení smlouvy o budoucí smlouvě kupní 
ze dne 1. 6. 2005 k bytové jednotce č. 1321/25 
na ul. Družba čp. 1321 v Hulíně manželům Pavlovi 
a Marcele Rozmánkovým, trvale bytem Kazimíra 
Rudého 3819, 767 28 Kroměříž; za body 1a) – f ) 
zodpovídá: p. Váňa

g) výsledky výběrového řízení na dodávku a instalaci 
hardware pro upgrade pracoviště CzechPoint s tím, 
že vítězem se stala firma NWT Computer s. r. o.;

za bod 1g) zodpovídá: Ing. Pavel Janečka

2) NESCHVALUJE
a) snížení nájmu nebytových prostor budovy č. p. 375 

v Hulíně dle nájemní smlouvy ze dne 27. 6. 2007  
s f. EMEA, s. r. o., nám. Míru 1217, 768 24 Hulín 
a ukládá odboru ISM řešit úspory v oblasti služeb;

za bod 2a) zodpovídá: p. Váňa

3) BERE NA VĚDOMÍ
a)  „Přehled hospodaření města Hulína za I. pololetí 2009“ 

vypracovaný vedoucí finančního odboru MěÚ Hulín 
a doporučuje zastupitelstvu města k projednání;

V Hulíně dne 6. srpna 2009

Mgr. Roman Hoza - starosta
          Petr Polák - místostarosta

Prodám byt 3+1
v Hulíně,  

přízemí, OV, 76 m2, v původním
stavu, sklep, balkón, ul.  Sadová. 

Cena dohodou. 

Tel.: 731 424 490

REKLAMA
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Hulínská čistička odpadních vod se modernizuje

Od pádu komunismu 
uplynulo dvacet let

Jak jsme už čtenáře Hulíňanu informovali, Čistírna 
odpadních vod Hulín se dočkala celkové rekonstrukce 
a intenzifikace, o které jsme psali v dubnovém Hulíňanu. 
Připomeňme, že pro Hulín byla tato čistírna vybudo-
vána jako mechanicko-biologická čistírna pro čištění 
odpadních vod z veřejné jednotné kanalizace města 
Hulín již v osmdesátých letech minulého století. Svými 
technickými parametry a technologickým vybavením 
odpovídala své době, a tak čištění odpadních vod už 
bylo poznamenáno celou řadou hrubých závad. V roce 
2007 došlo k novelizaci nařízení vlády č. 61/2003 sb., 
jehož zpřísněné požadavky na čištění odpadních vod 
nebyla tato čistírna vod schopna splnit, a proto společnost 
Vodovody a kanalizace Kroměříž, a. s. požádala v rámci 
operačního programu životního prostředí o poskytnutí fi-
nančních prostředků na její rekonstrukci a intenzifikaci. 

V prosinci loňského roku byla VaK přiznána státní 
dotace ve výši cca 43,5 mil. korun s podílem 41 mil. 
z Fondu soudržnosti (EU) a 2,5 mil. Kč ze státního roz-
počtu České republiky. Od té doby určitý čas probíhalo 
výběrové řízení na dodavatele dle platných zákonů o za-
dávání veřejných zakázek. Vítězem výběrového řízení 
se stalo sdružení firem IMOS Zlín a KUNST Hranice, a to 
za cenu 68 mil. Kč bez DPH. Stavebním dozorem se stal 
Ing. Emil Chalupa.

Intenzifikace ČOV Hulín byla slavnostně zahájena 
v úterý 11. srpna 2009 a byli u toho mimo jiné i zástupci 
hulínské radnice - starosta Hulína Mgr. Roman Hoza 
a místostarosta Petr Polák. Mezi přítomnými byli u za-
hájení rekonstrukce také starostové města Kroměříže, 
Morkovic a Dřínova, členové představenstva VaK 
Kroměříž, managementu VaK, dodavatelé a zástupci 
odboru životního prostředí Zlínského kraje. 

Dokončení stavby se předpokládá v únoru 2010. 
Podle vyjádření zástupců managementu VaK Kroměříž 
bude záležet také na toku financí, přízeň počasí při 
výstavbě nevyjímaje. VaK Kroměříž, a. s. tuto stavbu 
dofinancuje 25 milióny korun, k čemuž je třeba připočítat 

i DPH. Pro město Hulín to znamená, že VaK splní pod-
mínky stanovené již zmíněným nařízením vlády a město 
Hulín tak bude plnit podmínky pro vypouštění odpadních 
vod do vodních toků. Jinými slovy, nic už nebude bránit 
jeho rozvoji a připojování nových zdrojů odpadních vod. 
Už jen dodejme, že VaK nepožaduje po městu Hulín žádné 
finanční přispění. (aš)

Letos to bude dvacet let, co můžeme, díky listo-
padové revoluci z roku 1989, zažívat pocit svo-
body. Bohužel právě ten se dnes mnohdy bagatelizuje 
a z pohledu mladší generace je snad za jediné, co bylo 
za komunismu špatné, považovaná fronta před obcho-
dem se zeleninou. Na všechno zlé, co lidem přinášel tuhý 
socialismus, se začíná trestuhodně zapomínat. 

Po sametové revoluci došlo na likvidaci komunistických symbolů i v Hulíně.
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Průběh revolučních dní v Hulíně se snažím zmapo-
vat. Pokud vše dobře dopadne, můžeme se všichni těšit 
na výstavu, která přinese report z událostí, které se v teh-
dejších bouřlivých dnech děly v našem městě. Sametová 
revoluce, jak listopadové dny zvykneme nazývat, nebyla 
ani v Hulíně zas tak růžová. Prosím proto ochotné občany, 
kteří mají nějakou dokumentaci z předlistopadových 
dní (fotografie prvomájových průvodů a jiných kul-
turně společenských akcí běžného života za totality, 

míst ve městě, která tehdy vypadala úplně jinak), ale 
také dní listopadových (fotografie z mítinků, schůzí, 
sundávání Leninovy busty apod.) a polistopadových 
(fotografie změn v našem městě po listopadu 1989, změ-
ny hulínských míst apod.), o její krátkodobé zapůjčení.  
Za vaši ochotu předem děkuji.

Libor Pecháček, tel.: 773 643 646, e-mail: 
foto@liborpechacek.cz

Jak se budou rozvíjet sociální služby v příštím roce?

ZLÍN (kraj) – Akční plán rozvoje soci-
álních služeb ve Zlínském kraji pro rok 2010 
byl zpracován v návaznosti na střednědobý 
plán těchto služeb, který ukládá povinnost 
akční plán každoročně aktualizovat.

Nový dokument především reagoval 
na současnou situaci v této oblasti, kdy se 
stávající sociální služby (zejména posky-
tované pobytovou formou) potýkají s ne-
dostatkem finančních prostředků z dotací 
Ministerstva práce a sociálních věcí (MPSV). 

S ohledem na tuto závažnou skutečnost bylo zcela nere-
álné zahrnout do akčního plánu velké množství dalších 
rozvojových aktivit s předpokladem jejich finančního 
zajištění z dotace MPSV ČR, případně z dotace z rozpočtu 
Zlínského kraje. 

Nově zařazená rozvojová opatření pro období 2010 
– 2011 byla proto začleněna do dvou nových příloh ma-
teriálu. V první z nich jsou uvedena rozvojová opatření, 
která byla vyhodnocena jako prioritní a odsouhlasena 
členy Týmu pro dohodu k zapracování do dokumentu. 
Tato rozvojová opatření budou navrhována Zlínským 
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Za vaši ochotu předem děkuji.

Libor Pecháček, tel.: 773 643 646, e-mail: 
foto@liborpechacek.cz

Jak se budou rozvíjet sociální služby v příštím roce?

ZLÍN (kraj) – Akční plán rozvoje soci-
álních služeb ve Zlínském kraji pro rok 2010 
byl zpracován v návaznosti na střednědobý 
plán těchto služeb, který ukládá povinnost 
akční plán každoročně aktualizovat.

Nový dokument především reagoval 
na současnou situaci v této oblasti, kdy se 
stávající sociální služby (zejména posky-
tované pobytovou formou) potýkají s ne-
dostatkem finančních prostředků z dotací 
Ministerstva práce a sociálních věcí (MPSV). 

S ohledem na tuto závažnou skutečnost bylo zcela nere-
álné zahrnout do akčního plánu velké množství dalších 
rozvojových aktivit s předpokladem jejich finančního 
zajištění z dotace MPSV ČR, případně z dotace z rozpočtu 
Zlínského kraje. 

Nově zařazená rozvojová opatření pro období 2010 
– 2011 byla proto začleněna do dvou nových příloh ma-
teriálu. V první z nich jsou uvedena rozvojová opatření, 
která byla vyhodnocena jako prioritní a odsouhlasena 
členy Týmu pro dohodu k zapracování do dokumentu. 
Tato rozvojová opatření budou navrhována Zlínským 
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krajem k finanční podpoře z investičních i neinvestičních 
zdrojů, s výjimkou dotací MPSV, a dále ze zdrojů určených 
pro individuální projekty a z dotací z rozpočtu Zlínského 
kraje na rok 2010. 

V další příloze jsou uvedena rozvojová opatření, 
která je možné financovat v případě volných finančních 
prostředků v rámci individuálního projektu na poskyto-
vání služeb sociální prevence, který realizuje Zlínský kraj 
od dubna 2009 ze zdrojů Evropského sociálního fondu. 

Do akčního plánu byly promítnuty změny a aktuální 
údaje ekonomické, personální, kapacitní a údaje o místní 
dostupnosti sociálních služeb pro jednotlivé cílové skupiny 
uživatelů. Na tvorbě akčního plánu se v rámci ustanove-
ných organizačních struktur podílelo celkem 87 osob z řad 
zástupců Zlínského kraje, obcí s rozšířenou působností, 
poskytovatelů sociálních služeb, pracovníků Krajského 
úřadu Zlínského kraje a dalších přizvaných odborníků 
v oblasti sociálních služeb.

Pečovatelské službě je už rok

Od chvíle, co jsme čtenáře informovali o tom, že 
město Hulín má vlastní pečovatelskou službu, uplynul už 
rok. Od prvního září 2008 se rozhodnutím vedení města 
poskytovatelem pečovatelské služby stala příspěvková 
organizace DECENT se sídlem Eduarda Světlíka 1197 
v Hulíně. Jejím úkolem je poskytovat seniorům Hulína, 
Záhlinic a Chrášťan ambulantní a terénní služby.

Jak se tato služba osvedčila? To už byla otázka pro 
Jiřinu Štěpánkovou, která se ve spolupráci se sociálním 
odborem MěÚ Hulín a za podpory vedení radnice zhostila 
svého úkolu velmi dobře. „Zpočátku senioři naše služby 
využívali jen sporadicky, vždyť v září jsme měli pouze devět 
klientů. Netrvalo dlouho a jejich řady se rozšířily,“ řekla nám 
Jiřina Štěpánková. „Od té doby jsme už uzavřeli devadesát 
smluv, pětačtyřicet klientů vyžaduje přímou péči. Na to vše 
máme k dispozici tři pečovatelky, které pracují na dohody, 
další dvě mají s Decentem uzavřeny řádné pracovní smlou-
vy. Tento stav momentálním potřebám zcela vyhovuje, 
a to navzdory tomu, že jsme naše služby v průběhu roku 
postupně rozšířili i na víkendy.“

Osvědčilo se především poskytování obědů, a to 
jak s rozvozem přímo do domu klienta, tak s dovozem 
na určitá stanoviště, odkud si soběstačnější klienti obědy 
vyzvednou sami. V průměru se tak po Hulíně rozveze 
denně okolo padesáti až šedesáti obědů.

Na stránkách Hulíňanu jsme se v rubrice „Senioři“ 
v uplynulém roce detailně věnovali jednotlivým úkonům 
za pečovatelství. V klidu domova si mohli senioři přečíst, 

o jaké služby mohou požádat a na kolik pe-
něz je vyjdou. Pochopili, že není nezbyt-
né o ně žádat cizí lidi nebo je požadovat 
(v tom lepším případě) od svých příbuzných. 
Jednoduše přišli na to, že za jistý popla-
tek jim stejně dobře poslouží pečovatelská 
služba, a co je pro seniory velmi důležité, 
poslouží neprodleně. „Mnohdy se stane, 
že například seniora propustí z nemocnice 
do domácího ošetření a pro rodinu nastane 
dilema, jak se o svého rodiče nebo praro-
diče už v následujících dnech postarat,“ vysvětlila nám 
na jednoduchém příkladě Jiřina Štěpánková. „V takovém 
případě je nejjednodušší zvednout telefon a objednat si 
službu u nás. Jsme schopni hned na druhý den zajistit pro 
našeho klienta nejen potřebné obědy, ale i nákup nebo 
jinou neodkladnou službu.“

Dozvídáme se, že senioři si už zvykli i na zajiště-
ní velkých nákupů či přepravu autem i s doprovodem 
k lékaři nebo na úřady, kde potřebují cokoliv vyřídit. 
Rozhodně už samo vědomí, že nejsou odkázaní na to, 
aby o pomoc prosili mnohdy neochotné nebo věčně 
zaneprázdněné blízké, je pro seniora povzbuzující. Vždyť 
právě bezmocnost a závislost na druhých je pro lidi kdysi 
zcela soběstačné deprimující.

Jednou z mnoha služeb, které pečovatelé seniorům 
Hulína poskytují, je tolik potřebná pedikúra. Od 1. listo-
padu loňského roku se na ni mohli Hulíňané objednat 
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nejdříve u Marie Horákové, která v Domě s pečovatelskou 
službou na ulici Nábřeží nabízí suchou pedikúru, takzva-
nou „mokrou“ pedikúru jim udělá paní Kolaříková. Ač 
zpočátku o tyto služby nebyl příliš velký zájem, lidé si 
nakonec o blahodárnosti péče o nohy mezi sebou řekli 
a dnes je provozovna v pečovatelském domě v perma-
nenci po celý týden. Úterky a čtvrtky jsou vyhrazeny pro 
suchou pedikúru, což je nejmodernější a vysoce účinný 
způsob ošetření nohou pomocí speciálních fréz. Tuto 
metodu vyhledávají zvláště lidé s vážným onemocněním 
žil a tepen, zejména diabetici, protože při ní nedochází 
ke krvácení ani při drobných chirurgických výkonech, ja-
kým je například odstranění kuřího oka. Mokrou pedikúru 
si lze v domě s pečovatelskou službou objednat na zbylé 
pracovní dny v týdnu, tedy v pondělky, středy a pátky. 
V případě potřeby jsou pedikérky ochotny na požádání 
za svým klientem zajet přímo do jeho bytu.

Běžný úklid a údržba domácnosti, pomoc při velkém 
úklidu, praní a žehlení prádla, běžné nákupy a pochůzky 
v terénu, doprovod k lékaři, na úřad a mnohé další služby 
se už pro většiny hulínských seniorů staly samozřejmostí. 

Zajímalo nás, zda pečovatelská služba v Hulíně neplá-
nuje poskytovat i zdravotnické služby jako jsou převazy, 
ošetření klientů po operacích nebo v případech přímo 
vyžadujících odbornou zdravotnickou péči. Podle slov 
Jiřiny Štěpánkové zatím potřebám Hulína stačí služba 
jedné pracovnice kroměřížské charity. „V případě potřeby 
je Charita Kroměříž schopna tuto pomoc zajistit i vysláním 
další odborně vzdělané pracovnice. Kdybychom naše služby 
chtěli rozšířit o zdravotnické služby, potřebovali bychom 
stav rozšířit minimálně o čtyři zaměstnance, což by mo-
mentálně, i s ohledem na požadavky našich klientů, nebylo 
účelné. Zdravotní péči tedy zatím neplánujeme.“

Poskytované služby seniorům prozatím nepatří 
k těm, na které by se z příslušných ministerstev dostávalo 
dost peněz, a tak si na ně musí vydělat pečovatelská 
služba a částečně na ně přispívá město ze svého rozpočtu. 
Jen pomalu, ale přece jen alespoň trochu nadějně, se 
daří získávat finanční zdroje z příslušných ministerstev 
i prostřednictvím krajů, což každá pečovatelská služba 
– tu hulínskou nevyjímaje – uvítá.

Alžběta Škarpichová

Byli jsme na ozdravném pobytu

V polovině června se 17 našich členů zúčastnilo 
týdenního ozdravného pobytu v Penzionu Hamříkova 
stáj v Horní Moravici u Rýmařova. „Byli jsme pře-
kvapeni nádhernou a čistou přírodou i upravenými 
pohodlnými cyklostezkami. Ti zdatnější navštívili 
Karlovu studánku, někteří se odvážili na Praděd, 
vyjeli si k hradu Sovinec a do Pradědovy galerie. 
To jsou jen ta neznámější místa, která jsme měli 
možnost spatřit. I když je to malá vesnice, mohli 
jsme i na kratších vycházkách vidět různé přírodní 
zajímavosti. Penzion nám nabízel i sportovní vyžití, 
dokonce jsme zkusili i krátké jízdy na koni, což bylo 
samozřejmě s odborným doprovodem. Odjížděli 
jsme plni příjemných zážitků. Bylo to pro nás opět 
jedno takové malé pohlazení po těle i po duši.

Pavlína Poláková
Na ozdravný pobyt v Horní Moravici budou hulínští důchodci 

odpočatí a plní dojmů dlouho vzpomínat. 
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nejdříve u Marie Horákové, která v Domě s pečovatelskou 
službou na ulici Nábřeží nabízí suchou pedikúru, takzva-
nou „mokrou“ pedikúru jim udělá paní Kolaříková. Ač 
zpočátku o tyto služby nebyl příliš velký zájem, lidé si 
nakonec o blahodárnosti péče o nohy mezi sebou řekli 
a dnes je provozovna v pečovatelském domě v perma-
nenci po celý týden. Úterky a čtvrtky jsou vyhrazeny pro 
suchou pedikúru, což je nejmodernější a vysoce účinný 
způsob ošetření nohou pomocí speciálních fréz. Tuto 
metodu vyhledávají zvláště lidé s vážným onemocněním 
žil a tepen, zejména diabetici, protože při ní nedochází 
ke krvácení ani při drobných chirurgických výkonech, ja-
kým je například odstranění kuřího oka. Mokrou pedikúru 
si lze v domě s pečovatelskou službou objednat na zbylé 
pracovní dny v týdnu, tedy v pondělky, středy a pátky. 
V případě potřeby jsou pedikérky ochotny na požádání 
za svým klientem zajet přímo do jeho bytu.

Běžný úklid a údržba domácnosti, pomoc při velkém 
úklidu, praní a žehlení prádla, běžné nákupy a pochůzky 
v terénu, doprovod k lékaři, na úřad a mnohé další služby 
se už pro většiny hulínských seniorů staly samozřejmostí. 

Zajímalo nás, zda pečovatelská služba v Hulíně neplá-
nuje poskytovat i zdravotnické služby jako jsou převazy, 
ošetření klientů po operacích nebo v případech přímo 
vyžadujících odbornou zdravotnickou péči. Podle slov 
Jiřiny Štěpánkové zatím potřebám Hulína stačí služba 
jedné pracovnice kroměřížské charity. „V případě potřeby 
je Charita Kroměříž schopna tuto pomoc zajistit i vysláním 
další odborně vzdělané pracovnice. Kdybychom naše služby 
chtěli rozšířit o zdravotnické služby, potřebovali bychom 
stav rozšířit minimálně o čtyři zaměstnance, což by mo-
mentálně, i s ohledem na požadavky našich klientů, nebylo 
účelné. Zdravotní péči tedy zatím neplánujeme.“

Poskytované služby seniorům prozatím nepatří 
k těm, na které by se z příslušných ministerstev dostávalo 
dost peněz, a tak si na ně musí vydělat pečovatelská 
služba a částečně na ně přispívá město ze svého rozpočtu. 
Jen pomalu, ale přece jen alespoň trochu nadějně, se 
daří získávat finanční zdroje z příslušných ministerstev 
i prostřednictvím krajů, což každá pečovatelská služba 
– tu hulínskou nevyjímaje – uvítá.

Alžběta Škarpichová

Byli jsme na ozdravném pobytu

V polovině června se 17 našich členů zúčastnilo 
týdenního ozdravného pobytu v Penzionu Hamříkova 
stáj v Horní Moravici u Rýmařova. „Byli jsme pře-
kvapeni nádhernou a čistou přírodou i upravenými 
pohodlnými cyklostezkami. Ti zdatnější navštívili 
Karlovu studánku, někteří se odvážili na Praděd, 
vyjeli si k hradu Sovinec a do Pradědovy galerie. 
To jsou jen ta neznámější místa, která jsme měli 
možnost spatřit. I když je to malá vesnice, mohli 
jsme i na kratších vycházkách vidět různé přírodní 
zajímavosti. Penzion nám nabízel i sportovní vyžití, 
dokonce jsme zkusili i krátké jízdy na koni, což bylo 
samozřejmě s odborným doprovodem. Odjížděli 
jsme plni příjemných zážitků. Bylo to pro nás opět 
jedno takové malé pohlazení po těle i po duši.

Pavlína Poláková
Na ozdravný pobyt v Horní Moravici budou hulínští důchodci 

odpočatí a plní dojmů dlouho vzpomínat. 
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Zajímavé září

Internetový prostor pro seniory

Občanské sdružení zdravotně postižených a Klub SPCCH 
v Hulíně zve své členy na připravované akce.
 Členská schůze se koná 9. září ve 14. hod. v sále Kulturního 
klubu Hulín. Řeč bude o včelách a včelích produktech, 
které nám přiblíží ve své přednášce Mgr. Janalík. Součástí 
přednášky bude i prezentace včelích produktů.

 Na 23. září od 9 do 11 hodin připravujeme v klubov-
ně v Kulturním klubu „Bezplatné sociálněprávní po-
radenství pro seniory a ZP“ O radu zde lze požádat 
Mgr. L. Pospíšilovou. 

 Společná tělesná cvičení – 7., 14. a 21. září od 13.30 – 
14.30 hodin.

 Společné plavání v Sportcentru Holešov připadne na  
15. září. Odjezd vlakem je naplánován na 14.08 hodin

 Klubová činnost – každé pon-
dělí v klubovně Kulturního klubu 
Hulín od 14.30 hodin. Dle situace  
a zájmu návštěvníků klubovny tré-
nink paměti.

  Společný výjezd – cíl RUSAVA. Odjezd 
autobusem 22. září v 9.35 hodin.

 Schůzka výboru 23. září 2009 

Kontakt:
Pondělí a čtvrtek od 15 do17 hodin 
v klubovně Kulturního klubu Hulín. 
www.hulin.cz, e-mail: OSzdravpost@seznam.cz

O prázdninách zahájil provoz významný 
neziskový internetový projekt pro seniory v České 
republice. Na adrese www.sedesatka.cz je umís-
těn informačně-zábavní systém s desítkami 
stránek, vnitřně členěný na čtrnáct krajů a sedmdesát 
šest okresů. Internetový projekt Šedesátka.cz umožňuje 
seniorům zapojit se při tvorbě jeho obsahu, každý ná-
vštěvník může nejen číst, ale také přispívat, přímo psát 
své články nebo posílat redakci to, co jej zaujalo.

„Společnost v Česku spojuje seniorský věk s pasivi-
tou, odevzdaností, od seniorů již nic neočekává. Přitom 
právě ve zralém věku může člověk nabídnout životní 
zkušenosti a určitý nadhled. Cílem projektu Šedesátka.
cz je vytvořit českým seniorům prostor k vzájemnému 
sdílení, vyjádření názorů, prostor k vytváření komunity. 
Dát jim zkrátka do ruky symbolický mikrofon,“ vysvětluje 
Jan Vojvodík, šéfredaktor webu Šedesátka.cz. 

Internetový projekt www.sedesatka.cz  přizpůsobil 
seniorům jednoduché grafické i technické řešení webu. 
Hned v prvních dnech provozu se na webu vytvořila 

aktivní seniorská komunita, která živě diskutuje a buduje 
společenské vztahy.

 „Regionální charakter projektu vytváří prostor 
i pro města a obce, které mohou bezplatně zveřejňovat 
zajímavosti ze své historie i současnosti, mohou zvát 
k návštěvě. Jejich obyvatelé zase najdou na jednom 
místě nejrůznější informace, zpravodajství, rozhovory, 
zajímavosti, křížovky, recepty, tipy a rady. Návštěvník, 
který má dost času, se může pohodlně projít celou re-
publikou, zastavit se třeba v každém kraji nebo okrese 
a podívat se, jak Šedesátka.cz žije u sousedů,“ dodává 
šéfredaktor webu Jan Vojvodík.

Navštivte www.sedesatka.cz. Třeba se bu-
dete rádi vracet.

www.sedesatka.cz
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V uplynulých dvou měsících jsme se navždy rozloučili 
s těmito našimi spoluobčany:

Josef Smetana  (1937)
Marta Jurčíková (1925)
Danuše Zeithammerová (1922)
Zdeněk Mrhálek (1937)
Miloslava Jonášková (1925)
František Vlach (1922)
Olga Vagalová (1952)

Opustili nás

Dne 8. září 2009 vzpomeneme 1. výročí úmrtí naší 
maminky, tchyně, babičky, sestry a tety paní 

Anny Rudolfové 
z Hulína, která zemřela ve věku 93 let. 

Prosíme všechny blízké a známé naší drahé zesnulé 
o tichou vzpomínku. 

Děkují sestra Božka, vnučka Aja, zeť Petr 
a ostatní příbuzní. 

Zádušní mše svatá bude v sobotu 26. září 2009 
v 9.15 hodin v hulínském kostele.

Vzpomeňte s námi

Na sídlišti Družba se v těchto dnech rekonstruuje 
nová policejní služebna. Stavební práce provádí firma 
PROVING, která přesunula většinu svých pracovníků právě 
na tuto, pro Hulín velmi významnou stavbu. V současné 
době probíhají stavební úpravy uvnitř budovy. Na těch 
se předem investor, kterým je Město Hulín, dohodl s br-
něnským policejním ředitelstvím. Jde o to, aby jednotlivé 
dispozice vyhovovaly potřebám a požadavkům PČR.

DĚNÍ VE MĚSTĚ Nová policejní služebna
Předpokládáme, že celá rekonstrukce budovy by 

měla být ukončena a policejní služebna předána do užívání 
začátkem listopadu.

Od návratů policistů do Hulína si město hodně sli-
buje. Za dobu trvající přes dva roky, odkdy se obvodní od-
dělení PČR z Hulína odstěhovalo, bylo jejich nepřítomnost 
ve městě znát a občanům chyběl potřebný pocit bezpečí. 
Věřme, že koncem letošního roku nastane zásadní obrat.
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V uplynulých dvou měsících jsme se navždy rozloučili 
s těmito našimi spoluobčany:

Josef Smetana  (1937)
Marta Jurčíková (1925)
Danuše Zeithammerová (1922)
Zdeněk Mrhálek (1937)
Miloslava Jonášková (1925)
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Sídliště Sadová se mění k nepoznání

Investice do zkrášlování města se vyplatí

Začátek prázdnin byl pro mnohé obyvatele pane-
lového sídliště Sadová možná šokem. Vidět, jak vzrostlé 
stromy padají k zemi a pily se nemilosrdně zahryzávají 
do dalších, to není pro člověka se slabší náturou. Prohlídka 
pařezů pokácených stromů, kterou udělali aktéři díla spo-
lu s investorem – zástupci MěÚ Hulín – ovšem potvrdila, 
že velká většina z nich byla ve špatném zdravotním stavu 
a často byly jejich kmeny vykotlané. To byl také důvod, 
proč si všichni oddechli, že do této chvíle v Hulíně nedošlo 
k podobné tragédii jako byla ta ve Zlíně.

Kontrolní dny, počínaje prvním, který se konal  
1. července, a tím nedávným konče potvrdily, že jak do-
davatelská firma (SÚS Kroměříž) pod vedením Radomíra 
Hankeho tak projektantka Ing. arch. Radmila Vraníková 
jsou s průběhem prací spokojeni. Drobné detaily se 
dotahují přímo na místě dle potřeb a sídliště, které jen 
před pár týdny připomínalo spíše dílo zkázy, se mění 
v kultivovaný prostor nabízející příjemné chvíle odpo-
činku. A odpočívat zde nebudou jen jeho obyvatelé, 
ale i ti, kteří přes Sadovou budou procházet či si jen tak 
zajdou ze zvědavosti prohlídnout jeho změny. Vzrostlé 
stromy nahradily ty většinou živelně vysázené, zmizel 
nevzhledný betonový plot, který obklopoval někdejší 
budovu mateřské školy, cestičky z šedé zámkové dlaž-
by ovíjejí obrubníky a za nimi se co nevidět zazelená 
čerstvě nasetá tráva. Chybět nebude ani dětské hřiště, 
které přiláká děti z nedalekých obydlí a oku lahodící 
obrovské valony – pískovcové kameny, které vytvořila 
sama příroda – dotváří celý moderně a klidně vyhlížející 
prostor. Dodejme, že prostor je jak zalitý sluncem, tak 
i nabízející odpočinek ve stínu zachovaných, vzrostlých 
stromů. Na jaře pokvetou na Sadové okrasné višně, 
magnólie, sídliště později provoní květ lípy a v nádherně 
košaté koruně vzrostlé lísky i nadále budou štěbetat ptáci. 
Jejich štěbetání ale doplní to dětské, rozdováděné, které 
se zaručeně ponese sídlištěm nejen v době vegetace, ale 

i v čase, kdy bude příroda odpočívat, neboť tvůrci díla, 
jehož výše dosáhne částky 5 milionů 814 tis. korun (50 
procenty se na ní podílí z vlastních zdrojů město Hulín), 
pamatovali i na ty nejmenší. Na děti, které se budou batolit 
po mírném, uměle vytvořeném svahu a v zimě, kdy jej 
pokryje sníh, se budou spouštět na bobech. To vše chce ale 
čas a hodně trpělivosti a úcty k vytvořenému dílu, neboť 
stromy do nebe rostou pomalu. O to více péče budou po-
třebovat, aby jednoho dne i Sadová dala všem na známost, 
že prostředí, v němž tu lidé žijí, není jen dílem náhody. 
Sadovnické úpravy na sídlišti Sadová budou do konce  
srpna dokončeny, jen malá část výsadby některých  
stromů, ale hlavně jehličnanů, se odkládá na říjen.

Jedním z mnoha nově vysazených stromů je i magnólie. 
Nádherných květů tohoto stromu bychom se měli dočkat 

už příští jaro.
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DĚNÍ VE MĚSTĚ
Jak už to bývá, ne všichni změny na Sadové chválí, 

ale není ten, co by se zavděčil všem. „Kdykoliv se tu objeví-
me, slýcháme různé nářky, kritiku samozřejmě nevyjímaje. 
Vytýkají nám, že jsme nechali zlikvidovat desítky stromů, 
které byly plícemi sídliště i celého města, ale jsem si jist, 
že nakonec i ti největší oponenti budou muset uznat, že 
to, jak toto sídliště vypadalo před revitalizací a jak bude 

vypadat za několik měsíců, patří k našim lepším rozhod-
nutím,“ poznamenal na okraj zpočátku bouřlivých reakcí 
občanů místostarosta Petr Polák. „Přesně tak jak to bylo 
na Višňovcích. Lidé se nedokázali domluvit na tom, co by 
si přáli více, ani v jediném domě, natož na celém sídlišti. 
A dnes? Stačí se po Višňovcích projít a výsledek hovoří sám 
za sebe,“ uzavřel místostarosta.    

Višňovce si už užívají učiněných změn 

Míst s lavičkami k odpočinku přibývá

Prošli jste se v těchto dnech po sídlišti Višňovce? 
Zatímco před rokem do něj začaly zasahovat na první 
pohled bolestné změny, dnes se s rozvahou vysázené 
stromy tyčí k letní obloze a na lavičkách besedují lidé, kteří 
tu většinou žijí a změny takzvané „revitalizace sídliště“ 
mají denně na očích. Okraje trávou zazelenalých ploch 
už krášlí rozkvetlé keře růží a uprostřed, přímo v srdci 

tohoto obytného sídla, si hrají děti. Ani zde ještě změny 
nekončí. Pokračovat bude druhá etapa, do níž je zahrnuta 
i příjezdová komunikace k místní prodejně tak, aby bylo její 
zásobování zabezpečeno odjinud, mimo sídliště. Přibudou 
tu také další parkovací plochy a dalších 33 laviček. Druhá 
etapa sídliště Višňovce počítá s investicí 8 miliónů korun, 
z nichž polovinu tvoří rovněž dotace státu.

Město samotné se už může pochlubit mnoha desít-
kami nových laviček. Osázené jsou i v blízkosti základní 
školy či poblíž říčky Rusavy, aby si na cestě s nákupem 
mohli odpočinout i ti, které už nohy hůře nesou a s ná-

kupní taškou to mají domů rok od roku „dál“. V Hulíně 
samotném letos přibylo téměř sto laviček.

Také prostor před školním pavilonem pro žáky  
1. stupně ZŠ se nedávno změnil. Na čas odsud sice zmizela 

tráva, ale plocha poněkud ponořena v terénu se 
díky nově navezené zemině narovnala a zhut-
nila. V nejbližších dnech bude osázena trávou 
a jednou, když se v městské pokladně opět 
najde nějaká ta koruna navíc, celou plochu 
protnou chodníky a doplní lavičky, které bu-
dou přímo vybízet k odpočinku. Vznikne tu 
další odpočinková zóna.

< Nové lavičky jsou součástí projektu 
nazvaného Revitalizace sídliště Sadová,  
ale stejné už najdeme na mnoha dalších 
místech Hulína.
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Za školou přibude nové hřiště

Možná se někdo zeptá: Proč tvoříme nové parky 
a parčíky, když park za školou nadále chátrá? Politika, 
kterou zvolilo nové vedení radnice, se drží přesvědčení, 
že i hezky upravené prostředí vychovává. Než dojde na 
starý městský park spojující prostor za školou s kou-
palištěm, má radnice ještě hodně plánů. Jeden z nich 
se začne realizovat už co nevidět. Bude tu víceúčelové 
hřiště s umělým povrchem, které vyroste na dnešní 
asfaltové ploše uprostřed parku. Budou tu vybudována 
dvě volejbalová hřiště, streetballové hřiště se dvěma 
samostatnými koši a celá plocha hřišť bude oplocena. 
Prozatím se hledají možnosti pro chráněný vjezd kol. 
Vše by mělo být do poloviny září hotové. V tomto 
případě jde o investici za 2 mil. 800 tis. korun. Podíl 
města tvoří 800 tisíc korun, zbytek bude uhrazen ze 
státního rozpočtu.

Lze věřit, že jakmile stavební práce utichnou, pustí 
se hulínská radnice do uskutečňování dalších plánů. 

Jedním z nich je i představa, že by se spojila Kokešova 
ulice s Nábřežím, tedy až ke škole, čímž by se ulevilo 
lidem, kteří se z bezpečnostních důvodů, a to hlavně 
ve večerních hodinách, parku raději vyhnou. Obyvatelé 
Kokešovy ulice proto obcházejí cestou domů snad půlku 
města. Jakmile dojde k dohodě s Českými drahami a tento 
záměr se detailně promyslí a doufejme, že i uskuteční, 
bude toto propojení osvětleno a snad bude učiněno 
zadost i vyšší bezpečnosti ve městě.

O té se dočtete více na jiném místě Hulíňanu, ne-
boť budova na sídlišti Družba, do níž se v blízké době 
nastěhují policisté, kteří před nedávnem Hulín opustili, 
se už rekonstruuje.

Kadeřnice a pánská a dětská holička, které v ni 
donedávna poskytovaly své služby, jsou už přestěhovány 
do centra Hulína – do budovy Kulturního klubu. Soudě 
podle zájmu klientů, kteří nové prostory už navštěvují, 
nelze říci, že by tuto změnu Hulíňané nezaznamenali.

Kadeřnice uvolnily místo policistům

Budova, v níž donedávna sídlila dámské a pánské kadeřnictví, už zanedlouho bude sloužit Polici ČR. Kadeřnice a pánská 

a dětská holička se z prostor na sídlišti Družba přestěhovaly do centra Hulína – do přední části budovy Kulturního klubu. 
V srpnu už klientům poskytovaly své služby v novém prostředí.

Kadeřnictví ...
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Bude se těžba štěrkopísků v Hulíně rozšiřovat?

Nová bytovka roste 
jako z vody

služba zdarma ... služba zdarma ...
služba zdarma ... služba zdarma ...

Zlín (Kraj) - Veřejnost může připomínkovat 
záměr rozšíření těžby štěrkopísku v Hulíně. 

Posudek o vlivech záměru pokračovat v těžbě na lo-
žisku Hulín na životní prostředí byl zveřejněn a veřejnosti 
tím byla dána možnost vyjádřit se k němu. Jedná se 
o dobývání ložiska štěrkopísků z vody a výrobu písků a tří-
děných štěrků mokrým způsobem. Je navrženo rozšíření 
plochy dobývání a zvýšení objemu výroby na 800 tisíc 
tun za rok, které bude dosaženo prodloužením doby 
provozu z 12 h na 16 h denně. Příslušným úřadem k po-
suzování vlivů na životní prostředí je u tohoto záměru 

také Ministerstvo životního prostředí. Do posudku je 
možné nahlédnout na Krajském úřadě Zlínského kraje, 
odboru životního prostředí a zemědělství (oddělení 
hodnocení ekologických rizik, 11. patro, kanc. č. 1136) 
a své případné připomínky k němu písemně zaslat na ad-
resu ministerstva do 30. září 2009. Do textové části 
posudku lze také nahlédnout v Informačním systému 
EIA na internetových stránkách CENIA, české informační 
agentury životního prostředí (http://www.cenia.cz/
eia) a na stránkách ministerstva (www.mzp.cz/eia) pod 
kódem záměru MZP242.

Není to tak dávno, co jsme čtenáře informovali o záměru 
nechat v Hulíně postavit novou bytovku. Za R Marketem 
už letos v létě vyrostla jako houby po dešti a vypadá to, že 
stavební firma Syner své dílo dokončí  už na jaře příštího 
roku. Práce pokračují podle harmonogramu, a tak se budoucí 
nájemníci už dnes mohou těšit na brzké stěhování. 

REKLAMA

Usnadníme vám práci a zvýšíme atraktivnost  
a  bezpečnost okolí vašeho domu.

Zdarma upravíme nebo odstraníme přerostlou 
okrasnou zeleň – stříbrné smrky, jedle, cypřiše 
a tuje. Okrasné chvojí z této zeleně odvezeme, 
případně i zbytkové dřevo, rovněž zdarma.

Vykoupíme za předem dohodnutou cenu okras-
nou zeleň, jež je výše uvedena, pokud bude při-
pravena podle našich požadavků.
Práce i výkup proběhne na základě vašeho poža-
davku v době od 26.9. do 18.10. 2009.

Vaše požadavky uplatněte na těchto kontaktech:
Telefonicky: 573 340 144 nebo 736767874 večer
E-mailem: nostalgiafilm@seznam.cz

Službu nabízí: Jiří Kašík, zahradnictví, 
Postoupky 20, 767 01 Kroměříž

nová bytovka ...
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také Ministerstvo životního prostředí. Do posudku je 
možné nahlédnout na Krajském úřadě Zlínského kraje, 
odboru životního prostředí a zemědělství (oddělení 
hodnocení ekologických rizik, 11. patro, kanc. č. 1136) 
a své případné připomínky k němu písemně zaslat na ad-
resu ministerstva do 30. září 2009. Do textové části 
posudku lze také nahlédnout v Informačním systému 
EIA na internetových stránkách CENIA, české informační 
agentury životního prostředí (http://www.cenia.cz/
eia) a na stránkách ministerstva (www.mzp.cz/eia) pod 
kódem záměru MZP242.

Není to tak dávno, co jsme čtenáře informovali o záměru 
nechat v Hulíně postavit novou bytovku. Za R Marketem 
už letos v létě vyrostla jako houby po dešti a vypadá to, že 
stavební firma Syner své dílo dokončí  už na jaře příštího 
roku. Práce pokračují podle harmonogramu, a tak se budoucí 
nájemníci už dnes mohou těšit na brzké stěhování. 

REKLAMA

Usnadníme vám práci a zvýšíme atraktivnost  
a  bezpečnost okolí vašeho domu.

Zdarma upravíme nebo odstraníme přerostlou 
okrasnou zeleň – stříbrné smrky, jedle, cypřiše 
a tuje. Okrasné chvojí z této zeleně odvezeme, 
případně i zbytkové dřevo, rovněž zdarma.

Vykoupíme za předem dohodnutou cenu okras-
nou zeleň, jež je výše uvedena, pokud bude při-
pravena podle našich požadavků.
Práce i výkup proběhne na základě vašeho poža-
davku v době od 26.9. do 18.10. 2009.

Vaše požadavky uplatněte na těchto kontaktech:
Telefonicky: 573 340 144 nebo 736767874 večer
E-mailem: nostalgiafilm@seznam.cz

Službu nabízí: Jiří Kašík, zahradnictví, 
Postoupky 20, 767 01 Kroměříž

nová bytovka ...
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Pozvánka na hodování v Chrášťanech

Chcete se podívat, jak se hoduje v Chrášťanech? Přijeďte 12. září ke kapli, kde v deset hodin začne 
hodová mše. V Chrášťanech se už mnoho týdnů chystají, upravují, žehlí a strojí hanácké kroje a kulturní 
program s občerstvením. Přijďte se podívat také!  

Alžběta Škarpichová    

ZLÍN (kraj) - Do konce srpna 2009 mohli občané 
písemnou formou připomínkovat záměr na výstavbu 
rychlostní silnice R 49 v úseku Fryšták – státní hranice 
ČR/SR z hlediska vlivu tohoto záměru na životní pro-
středí (v procesu EIA). Své připomínky mohli lidé zasílat 
Ministerstvu životního prostředí České republiky, případ-
ně na Odbor životního prostředí a zemědělství Krajského 
úřadu Zlínského kraje, který je postoupí ministerstvu, jež 
je v této záležitosti kompetentní.

Rychlostní silnice R49 Hulín – Fryšták – Zádveřice 
– Pozděchov – Horní Lideč – hranice ČR/SR navazuje 
severně od Hulína na dálnici D1 a rychlostní silnici R55 
a bude společně s R6 na slovenské straně plnit funkci 
propojení České a Slovenské republiky. Předkládaný 
záměr je rychlostní komunikace R49 mezi Fryštákem 
a státní hranicí ČR/SR v délce přibližně 40,5 km, sestá-
vající ze čtyř staveb:

 stavba 4902.2 Fryšták – Lípa (2.etapa) 
 o celkové délce 13,5 km,

stavba 4903 Lípa - Pozděchov 
 o celkové délce 12,5 km,

stavba 4904 Pozděchov – Horní Lideč 
 o celkové délce 8,4 km,

Připomínky občanů na rychlostní silnici R 49 nezůstanou bez povšimnutí

PEL-MELMěli jsme možnost říct svůj názor

stavba 4905 Horní Lideč – hranice ČR/SR (Střelná) o cel-
kové délce 6,1 km, vedená v koridoru Fryšták, Horní Ves, 
Lukov, Velíková, Štípa, Ostrata, Březová u Zlína, Slušovice, 
Veselá u Zlína, Klečůvka, Zádveřice, Vizovice, Lhotsko, 
Bratřejov u Vizovic, Tichov, Pozděchov, Lačnov, Horní 
Lideč, Valašské Příkazy a Střelná na Moravě. Základní 
průběh koridoru je určen územním plánem Zlínského 
kraje a je upřesněn jednotlivými územními plány obcí.

Šířkové uspořádání je kategorie R 25,5, tj. čtyřpru-
hová komunikace se středním dělícím pruhem navrho-
vaná pro rychlost 120 resp. 80 km/hod.

Podrobné informace k dokumentaci EIA mohli ob-
čané získat na Odboru životního prostředí a zemědělství 
Krajského úřadu Zlínského kraje, kde si mohli činit výpisy, 
opisy, popřípadě kopie. Do záměru je možné nahlédnout 
i v informačním systému EIA na internetových strán-
kách Cenia (http://www.cenia.cz/eia) a na stránkách 
Ministerstva životního prostředí (http://www.mzp.cz/
eia), kód záměru MZP272.

Termín předložení připomínek je už za námi, 
nicméně seznámit se se stavbami, které v budoucnu 
zásadně ovlivní náš všední život, by mohlo být pro 
každého z nás užitečné.
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ŠKOLA

VÍME, KAM 
S VYSLOUŽILÝMI 
SPOTŘEBIČI!

LZE JE ODEVZDAT...
... PRODEJCI PŘI KOUPI 
 NOVÉHO SPOTŘEBIČE

... DO SBĚRNÉHO DVORA

CHRAŇME SPOLEČNĚ ŽIVOTNÍ PROSTŘEDÍ!

www.elektrowin.cz
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Obce deklarovaly svou vůli

Hejtmani Zlínského a Jihomoravského kra-
je podepsali společně se starosty dvaceti měst 
a obcí Deklaraci samospráv apelující na urychlení 
realizace výstavby rychlostní komunikace mezi 
Otrokovicemi a Břeclaví

STARÉ MĚSTO - Deklaraci samospráv vyjadřující 
společný zájem signatářů na řešení problematiky prů-
chodu rychlostní komunikace R 55 oblastí Natura 2000 
podepsali v úterý 25. srpna na radnici ve Starém Městě 
hejtmani krajů Zlínského a Jihomoravského – Stanislav 
Mišák a Michal Hašek – společně se starosty celkem 
dvaceti měst a obcí, jimiž prochází současná přetížená 
silnice z Otrokovic do Břeclavi. Signatáři vedeni snahou 
respektovat požadavky na sociální, kulturní a ekonomic-
ký rozvoj území v zájmu ochrany přírody, v zájmu občanů 
regionu a v duchu zásad trvale udržitelného rozvoje 
území jihovýchodní Moravy podpisem apelují na všech-
ny zúčastněné strany, aby urychlily přípravu a realizaci 
rozvojového projektu rychlostní komunikace R 55. 

„Společnou deklarací chceme vyjádřit, že vše, co 
bylo třeba posoudit a vyhodnotit při přípravě rychlostní 
komunikace R 55, bylo uděláno. Naším společným zá-
jmem je zahájení výstavby této rychlostní komunikace, 
protože současný stav dopravní situace na této trase je 
neudržitelný,“ uvedl hejtman Zlínského kraje Stanislav 
Mišák. 

„Společná vůle samospráv, obsažená v Deklaraci, 
by měla být zásadním impulsem, který plánovanou 
výstavbu této strategické stavby konečně posune do sta-
dia realizace. Z mého pohledu se jedná o dokument 
zásadního významu – vždyť v něm představitelé dvou 
krajů a celkem dvacítky obcí a měst dávají najevo své 
znepokojení z postupu Ministerstva životního prostředí, 
které pozastavilo procesy přípravy dílčích úseků staveb, 
jež s Naturou 2000 přímo nesouvisejí. V situaci, kdy 

stále větší provoz na silnici I/55 každodenně ohrožuje 
zdraví a dokonce životy obyvatel obcí a měst, kudy 
tato přetížená komunikace prochází, je nezbytně nutné 
práce na přípravě rychlostní silnice R55 obnovit – a to 
v co nejkratším čase. Věřím, že náš apel dorazí ke všem 
zainteresovaným subjektům a společně tak přispějeme 
k vybudování této strategické stavby,“ uvedl hejtman 
Jihomoravského kraje Michal Hašek.

V preambuli deklarace se uvádí, že na základě 
dosud zpracovaných a schválených variant vedení 
koridoru rychlostní komunikace R55, jehož situování 
bylo stabilizováno v územně plánovacích dokumentech 
Jihomoravského a Zlínského kraje, včetně následného 
prověření alternativního vedení koridoru východním 
směrem po okraji CHKO Bílé Karpaty a podle závěrů 
studií hodnotících vlivy na životní prostředí je možné 
konstatovat, že byl ukončen proces hledání variant R55 
mimo Naturu 2000.

Optimalizací trasy R55 v průchodu Ptačí oblastí 
Bzenecká Doubrava a evropsky významnou lokalitou 
Váté písky dochází k přechodu od předběžné opatr-
nosti v procesu posuzování vlivů na životní prostředí 
ke konkrétnímu řešení akceptovatelného rizika, které 
za použití kompenzačních opatření minimalizuje vliv 
na životní prostředí.

S ohledem na ochranu volně žijících ptáků a sou-
časně i ochranu životního prostředí, bezpečnost silnič-
ního provozu a faktor pohody obyvatel žijících v obcích 
u silnice I/55 je nezbytným předpokladem urychlené 
zahájení realizace rychlostní silnice R55 a aktivní přístup 
všech zúčastněných subjektů v zájmu občanů celého 
regionu jihovýchodní Moravy.

Mapu předpokládaného postupu výstavby 
a uvádění jednotlivých úseků do provozu najdete 
v příloze uvnitř čísla.
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Prázdniny na Ondráši

Letní prázdniny na Ondráši prožívalo už několik gene-
rací hulínských dětí. Některé z nich se poté, co dospěly, v re-
kreačním středisku Ondráš přenesly do role vedoucích.

Středisko volného času Hulín, které tu pořádalo 
letní tábory po tři roky, v roce 1997 vystřídalo sdružení 
Čerchmanti. Letos se tu s nimi rekreovalo v 1. turnusu 76 
dětí, ve druhém, který byl opět koňáckým táborem, jich už 
bylo pouze osmnáct a podle slov Ing. Pavla Janečky právě 
o tento tábor rok od roku zájem upadá.

Čerchmanti se pokaždé snaží děti přilákat na jiné za-
měření tábora. V minulosti to byly tábory Husitů, Indiánů, 
pravěkých obyvatel, Egypťanů, Inků, ale byli tu i zlatokopo-
vé či Vikingové. Loňský letní tábor se nesl v duchu řeckých 
bájí a letos se Ondráš proměnil v galskou vesnici.

„Bereme zásadně děti školou povinné, tedy prvňáky 
– včetně těch budoucích – až po deváťáky, kteří už mají 
v ruce poslední vysvědčení ze základní školy,“ řekl Pavel 
Janečka, který si i letos pochvaloval osazenstvo tábora. 
„Snažíme se vytvářet družinky, v nichž nejsou děti stejného 
věku, naopak, jsou mezi nimi i ti nejmenší, takže je učíme 
spolužití dětí s různými dovednostmi. Nejenže se musí 
umět o ty mladší postarat, ale v družince je zaměstnat 
tak, aby byli užiteční a přitom drobné úkoly, kterými je 
oni sami pověří, zvládali.“

Dozvěděli jsme se, že letos si na Ondráši děti užily 
více táborových her. Zatímco vloni je měli na programu jen 
odpoledne, letos se v jejich duchu nesl takřka celý pobyt. 
Je známo, že do těchto táborů pravidelně jezdí nejen děti 
z Hulína, ale i okolních měst jako je Kroměříž, Holešov, 
Bystřice pod Hostýnem, ale také z Příbora a nejsou vý-
jimkou léta, kdy přijely i děti z jižních Čech. Vysvětlení, 
proč tomu tak je, nacházíme ve vyprávění Pavla Janečky 
o tom, že vše, co se v táboře děje, je na internetu. „Denně 
doplňujeme informace o dění v táboře, takže se o tom, jak 
se dětem vede, mohou dozvědět i jejich rodiče. Najdou 
si tam nejen program, ale i to, jak se jim vede, co měli 
k obědu či večeři... Stejně tak se přes internet mohou 
dozvědět o našem táboře děti odkudkoliv dlouho předem 
a nic nebrání, aby se na turnus, který je zajímá, přihlásily,“ 
vysvětlil Pavel Janečka, který je správcem počítačové sítě 
na MěÚ Hulín, což vysvětluje i tuto aktivitu.

Až na to, že jeden malý kluk ze severní Moravy musel 
z Rajnochovic odjet dříve než plánoval, vše proběhlo 
i letos bez potíží. Co vymyslí takový školák, nevymyslel 
by ani nejlepší scénárista. Kluk si hrál s kovovou mincí, 
kterou vyhazoval do vzduchu a chytal na čelo. Protože 
tento žonglérský kousek prováděl s maximálním zaujetím, 
přičemž zapomněl zavřít pusu, mince mu do ní vklouzla 

Na Ondráši se letos odvíjely příběhy 

galské kultury. 

V horském prostředí rekreačního střediska Ondráš se už, pokud to počasí umožní, děti mohou vydovádět i v bazénu.
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a bylo zle. Několik dní jej na doporučení lékaře krmili zelím 
a podobnými potravinami, které by minci byly schopné 
obalit a poslat trávícím traktem tam, kam je potřeba, ale 
bezvýsledně. Rozhodli se proto radši zavolat rodičům, ať 
si jej odvezou do nemocnice blíže k domovu. Chirurgický 
zákrok nakonec nebyl potřebný. Minci se podařilo dostat 
ven bez skalpelu, nicméně on ani jeho kamarádi na tuto 
příhodu dlouho nezapomenou. A snad se z ní i poučí.

Prázdniny jsou už dnes minulostí a pro ty další je 
každá rada dobrá.

A. Škarpichová    
V družinkách pracují starší děti společně s menšími. 

ŠKOLA Prázdninám odzvonilo, opět začala škola

Prvního září se školoupovinným dětem nevstávalo 
moc vesele. Leda tak prvňáčkům, kteří už nemohli do-
spat, protože škola a s ní spojené povinnosti jim ještě 
mnoho neříkají. Ti starší si projev ředitelky školy vyslechli 
snad jen na půl ucha, neboť to druhé ještě „poslouchalo“ 
prázdninové zážitky.

Tento koloběh ovšem nikdo nezastaví a ať se chce 
nebo ne, škola volá. Ta hulínská svolávala své žáky dobře 
připravena. V pavilónku pro výuku I. stupně se podaři-
lo docílit více barevnosti díky nově natřeným soklům, 
v šatnách jsou opravené a nově natřené podlahy, ba 

i samotný vstup do budovy je působivější než dosud. 
Hlavní budova nezůstala stranou. Malovalo se, natíralo, 
upravovalo… Nebyly to jen vyzdobené třídy, které přiví-
taly po prázdninách žáky 2. stupně. Snad největší radost 
mohou mít z nové pracovny informatiky s šestadvaceti 
místy na sezení. Od podlahy je tu nové vše. „Na realizaci 
této učebny se postupně pracovalo už od února, ale 
samotné finále prací na dokončování této učebny jsme 
zvládli za dva týdny. Nejtvrdším oříškem bylo zavedení 
nové elektrické sítě, kterou instaloval Elektromont,“ 
řekla ředitelka školy Hana Fuksová. „Učebna je vybavena 

novými stolky, na nichž je 26 nových počítačů. 
Celou počítačovou část zasíťoval hulínský NWT. 
Velký dík patří našemu zřizovateli – MěÚ Hulín 
– který koupil osm nových monitorů. Nebýt této 
vstřícnosti, museli bychom při vybavování této 
krásné učebny použít staré, již vysloužilé.“ 

< Na novou učebnu informatiky může být hulín-
ská ZŠ pyšná. Počítačové kabely jsou uschované 
v umně vymyšleném nábytku, který je sestavený 
tak, aby pohyblivé židle nepřekážely v pohybu 
uživatelů učebny.
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Nový školní rok zahajuje škola už s titulem „Ekoškola“

Jak jsme čtenáře Hulíňanu informovali na začátku 
prázdnin, hulínská ZŠ Nábřeží převzala 24. června 2009 
v prostorách Senátu Parlamentu ČR v Praze meziná-
rodní titul Eco-schools. Slavnostní předání titulu bylo 
jen vyvrcholením celoročního snažení všech žáků školy 
a pedagogů, kteří se společnými silami pustili do naplňo-
vání tématu, které si zvolili. Je jím minimalizace a třídění 
odpadu a zlepšení životního prostředí školy a jejího okolí, 
zejména školní zahrady. Školní ekotým zpracoval pro-
jekt, který si vzali za svůj nejen žáci a pedagogové školy, 
ale i místní organizace Českého svazu ochránců přírody, 
hulínskou radnici nevyjímaje. Záměr vytvořit ze školní 
zahrady prostor k odpočinku, vzdělávání a poznávání se 
vydařil a na jeho zvelebování se bude nadále pracovat. 
Za velké podpory města jako zřizovatele školy se podařilo 
znovu vzkřísit budovu stojící na školním pozemku, která 
lety jakoby pohádkově usnula. Polibek „Šípkové Růženky“ 
sice nebyl levný, vždyť město na rekonstrukci této budovy 
uvolnilo téměř 300 tisíc korun, ale stálo to za to. Budovu 
využívají nejen žáci školy, mladí ochránci přírody, ale 
i hulínský Svaz žen, což byla snad ta nejlepší kombinace. 
Spolupráce školy jde ovšem dál. Dobrou zprávou je, že 
například společnost KARIM sídlící v Hulíně, která vyrábí 
zařízení pro dětská hřiště, věnovala letos hulínské škole 
vybavení zahrady za 77 tisíc korun.    

Připomeňme, že školy, které se ucházejí o titul 
Ekoškola, se zapojily do mezinárodního projektu zamě-
řeného na environmentální výchovu. Jejich cílem je zapojit 
všechny k maximálnímu šetření energiemi, využívání 
všech dostupných metod třídění odpadu, užívání ekolo-
gicky nezávadných materiálů, ale i metod práce ve všech 
oblastech. Šetřit elektrickou energií, vodou, žít v duchu 
ekologických zásad, chránit životní prostředí a dělat vše 
pro zdravý rozvoj osobnosti současné mladé generace 
by mělo být samozřejmostí pro každého z nás, o žácích 
a pedagozích takové Ekoškoly ani nemluvě. Chvílemi by se 
nezaujatému pozorovateli mohlo zdát, že slovíčko „eko“ se 
stává až přehnaně skloňovanou veličinou všech činností, 
do níž se takovéto školy pouští, ale opak je pravdou. 
Právě ti nejmladší, naše děti, by díky svým vědomostem 
z environmentálního vzdělání měli umět poučit i starší 
generaci, která mnohdy buď z neznalosti nebo snad 
neochoty těmto metodám uhýbá, ba možná i vědomě 
před nimi utíká. Současná mladá generace by měla být 
tím pomyslným reflektorem, který si posvítí na všechny 
prohřešky kolem sebe, prohřešky svých nejbližších nevyjí-
maje. A tak se žáci školy svým „eko“ životem a „eko“ děním 
pouštějí do mnoha „eko“ aktivit, k nimž neodmyslitelně 
patří i takové sázení stromů či ochrana životního prostředí, 
v němž se pohybují, šetrné zacházení s přírodou a vším, co 
s ní souvisí, její zdroje samozřejmě nevyjímaje. 

Do rekonstrukce budovy na školním pozemku 

a jeho terénní úpravy hulínská radnice investovala 

kolem 300 tisíc korun.

Hned v první den se byli žáci s paní učitelkou podívat, jak se za školou staví nové hřiště.
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Hulínská škola obstála

Hulínská škola při návštěvě auditorek, které měly 
své přísné oči opravdu všude, obstála a svůj dlouhý běh 
za titulem Ekoškola úspěšně zvládla. Dokazuje to i jejich 
hodnocení, v němž za silnou stránku považují velkou pod-
poru a zapojení vedení školy zaměřené především na envi-
ronmentální výchovu. Ocenily, že si škola zvolila za své heslo 
„Ekologicky myslet, zdravě žít“ a za velmi slibný považují 
projekt školní zahrady „s mnoha zajímavými prvky přírodní-
mi i ekopedagogickými,“ jak auditorky ve svém hodnocení 
napsaly. Zvláště ocenily hledání prostředků z různých zdrojů 
(nadace nevyjímaje) a dobrou spolupráci s městským 
úřadem a místní organizací ochránců přírody. Neuniklo jim 
nadšení hulínských žáků, kteří se do svých úkolů vrhají snad 
stejně zaujatě jako většina jejich pedagogů. Zdůraznily, že 
nejde jen o plnění úkolů ekoškoly, ale o hledání vlastních 
aktivit. A ty opravdu hulínští žáci i učitelé hledají v každé 
činnosti. Ovoce této práce přinesla například i výstava 
kreseb a fotografií na konci školního roku. 

Méně pochvalných slov ze strany auditorek zaznělo 
na adresu toho, jak škola zpracovala svou analýzu. Vytkly 
jejím tvůrcům (byli jimi samotní žáci podporovaní svými 
učiteli), že pouze vypočítavají jednotlivá fakta. My si ovšem 
myslíme, že styl, který pedagogové vedoucí ekotým zvolili, 
byl věcný už ze samého principu, neboť zbylé informace 
sdělují žáci školy nejen spolužákům, učitelé svým kolegům 
– pedagogům, ale i širší veřejnosti. A tu využívají nejrůz-

nější formy. Nevyhýbají se sdělením i prostřednictvím 
tisku, Hulíňan nevyjímaje. Auditorky se ve své závěrečné 
zprávě ovšem domnívají, že dětem v Hulíně chybí hlubší 
znalosti o tom, co je ekologické, o čemž bychom s nimi 
mohli polemizovat. Vždyť z krátkého pobytu a nárazových 
dotazů k jednotlivým tématům jejich „neznalost“ posoudit 
nelze a když, nemusí být závěr objektivní. Vždyť prakticky 
ve všech předmětech se k těmto tématům učitelé s dětmi 
vracejí a žáci se s nimi setkávají i na místech, kde by je mnozí 
ani nehledali. Možná by se žáci skutečně měli víc zamýštet 
nad tím, zda si koupit recyklovatelný sešit či obal na knihy, 
zda pít mléko z kelímku, který se dá recyklovat, nebo snad 
ze sklenice, zda nabízet dětem a nechat je pít nápoje 
z automatů, které zdraví příliš neprospívají nebo snad po-
žádat školní jídelnu, aby vařila denně pro všechny několik 
kanystrů čaje s ekologicky pěstovaným citrónem…

Zde je na místě otázka, zda to „ekologické“ do svého 
života zavádíme všichni a zda se opravdu všichni v něm 
i vzděláváme. Je pěkné přečíst si zprávu o tom, že by žáci 
i pedagogové školy měli využívat tištění informačních 
materiálů na papíře oboustranně, a pak obrátit právě 
tuto zprávu a zjistit, že i autor, u nějž se očekává erudo-
vaný postoj, sám mrhá papírem a svou zprávu vytiskne 
(kupoodivu) jednostranně…

To je už téma, které by se pro mnohé z nás mohlo stát 
příliš tenkým ledem, a tak jej radši zanechejme. 

Titul Ekoškola získala hulínská škola na dva roky. 
Dostala svůj vlastní prapor, který bude zdobit školu, 
certifikát, který ji opravňuje, aby se tímto titulem pyšnila, 
ale po dvou letech bude muset náš školní ekotým svůj 
titul opět obhájit. Věřme, že všechny výtky, které audit 
na adresu hulínského ekotýmu směřoval, se zanedlouho 
stanou minulostí a že při jeho „revizi“ za dva roky auditoři 
zjistí, že hulínští „ekožáci“ a „ekoučitelé“ udělali další velký 
krok vstříc „ekomyšlení.“ Snad docela hezkým začátkem by 
mohlo být i to, že na školní chodbě pěstovaný banánovník 
letos nejen rozkvetl, ale v létě přinesl poprvé svoje plody. 
Ekobanány…

Alžběta Škarpichová        Prapor Ekoškoly vlaje nejen na školní budově, 

ale zdobí i vestibul školy.
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Je tu  září, ať se v družině daří

V době, kdy si děti bezstarostně užívaly prázdnino-
vých dnů, jsme ve školní družině zvelebovaly prostředí, 
aby se u nás líbilo nejen prvňáčkům, ale i našim starším 
svěřencům. Malování, natírání pohádkových postaviček 
na chodbě, obnova a výzdoba heren a tříd, pečlivý úklid… 
To vše naši „družinku“ mělo ještě více zútulnit. 

Poděkování patří všem, firmu „Karim“, která nám 
jako sponzorský dar věnovala pískoviště, houpačku a pěk-
nou průlezku nevyjímaje. 

KLUBÍČKOJak užitečně prožít volné chvíle?

ŠD bude navštěvovat asi 120 dětí, které budou rozdě-
leny do čtyř oddělení. Chystáme pro ně přitažlivé akce jako 
je návštěva vozidla záchranné služby, výlety do přírody, 
plavání, ale i obyčejná odpoledne zpestřená soutěžemi, 
táborovými ohýnky s opékáním špekáčků či sportovním zá-
polením. Rodiče pozveme na oblíbená rukodělná odpoledne 
a odměnou pro děti budou nedělní divadelní představení. 
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Klubíčko pro prvňáčky

Nachystejte si lampióny

Říjen s papírovými draky

Ve školním roce 2009/20010 jsme pro vás připra-
vili KLUBÍČKO PRO PRVŇÁČKY. Denní provoz je od 6.00 
do16.00 hodin.

Zajistíme doprovod prvňáčka ze ZŠ do ZUŠ, nabízí-
me také pestrou paletu zájmových aktivit: výtvarných, 
pracovních, tanečních, tělovýchovných a turistických. 
O prázdninách si nemusíte o své dítě dělat starosti, neboť 

pro ně zajistíme bohatou prázdninovou činnost. A co 
o víkendech? Navštívíme s dětmi ZOO, AQUAPARK a jiná 
atraktivní místa. Na programu budou také soutěže, hry, 
dílny pro 2 šikovné ruce a další.

Přihlášky a bližší informace dostanete denně v SVČ 
nebo na tel./fax: 573 350 127, případně na mobilním 
telefonu: 602 748 395.

Nachystejte si lampiony, neboť SVČ Hulín pořádá pro 
rodiče s dětmi tradiční podzimní procházku s lampiónem 
do zoologické zahrady v Lešné.  

V pátek 2. října v 16.30 hodin odjíždíme od SVČ, 
předpokladaný příjezd k SVČ je ve 21 hodin.

Program: prohlídka ZOO za svitu lampiónu, takže si vemte 
s sebou svačinku, pití, pláštěnku, menší kapesné, lampión.

Vzhledem k obvyklému velkému zájmu se při-
hlaste do 28. 9. 2009 osobně nebo telefonicky na čísle 
573 350 127.

V měsíci říjnu připravujeme Dílny pro 2 šikovné 
ruce. Na programu bude papírový pedig, budeme plést 
z papírových ruliček.

Říjnové dny ožijí DRAKIÁDOU, což je soutěž v létání 
papírových draků.

Termíny ještě upřesníme, zveřejněny budou na letácích 
a na webových stránkách Hulína.
Středisko pro volný čas dětí a mládeže Hulín
Nábřeží 696, 768 24 Hulín
tel./fax: 573 350 127, mobil: 602 748 395

KULTURA Ohlédnutí za horkým kulturním létem

Občanské sdružení Olam Judaica a Městské kul-
turní středisko Holešov ve spolupráci s Městem Holešov 
uspořádaly v rámci zahájení 9. ročníku TÝDNE ŽIDOVSKÉ 
KULTURY, který se konal ve dnech 2. až 8. srpna 2009 
v Šachově synagoze v Holešově, vernisáž výstavy hulínské 
výtvarnice EVY MILOTOVÉ. Vernisáž, která se konala 
v nedělní odpoledne 2. srpna 2009, se nesla v slavnostní 
atmosféře, kterou zdůraznili svou záštitou nad výstavou 

poslanec Parlamentu ČR František Bublan a starosta 
domovského města autorky Hulína Mgr. Roman Hoza. 
Úvodní slovo F. Bublana vystřídaly pak starozákonní 
žalmy v bravurním podání Romana Hozy jr.

Součástí zahájení výstavy TŘPYT PERLETI 
byl křest stejnojmenné knihy autorky Evy Milotové, 
která v Holešově prezentovala část své tvorby. Jak 
napsal v předmluvě knihy s působivými ilustracemi 
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A je tu neděle ...

prof. PhDr. Jan Keller, CSc.: „Její obrazy tedy nejen vy-
volávají mírnou nostalgii, ale zároveň ji v jistém smys-
lu konejší. Působí dojmem, jako kdyby se člověk díval 
z převysoké věže kamsi do údolí, které je mu důvěrně 
známé. Trosečníci v nich mohou zřetelně rozeznat obrysy 
domovského přístavu, z něhož se kdysi dávno vydali 
na svou nekonečnou pouť.“

OKNO DO KNIHOVNY

Pozvánka na Svatováclavské hody
Letošní Svatováclavské hody odstartuje v sobotu 

26. září propagační akce spojena s prodejem burčáku. 
Pořadatelé hodů, jimiž je Kulturní klub a Městská knihovna 
Hulín ve spolupráci s Městem Hulín, přijedou téměř až 
k vám domů. Na sídliště Višňovce, Družba a Sadová, abyste 

mohli okoštovat letošního burčáku a seznámit se s boha-
tým kulturním programem, který se pro vás v následujících 
hodových dnech chystá.

Na Višňovcích to bude ve 13 hodin, na sídlišti 
Družba v 15 hodin a na Sadové v 17 hodin.

V 8 hodin:
PROSTOR U KULTURNÍHO KLUBU:
Hodový jarmark 

Na neděli se dobře vyspěte, neboť vás čeká opravdu 
spousta zajímavých chvil. Tradiční jarmark s medovinou, 
koláčky, řemeslnými výrobky a kvalitním burčákem ani 
tentokrát nebude chybět. Stánky, které tu budou roze-
stavěné, nabídnou to nejlepší, co mají. Nezapomeňte se 
vyzbrojit dostatkem peněz a dobrými nervy, neboť děti, 
ty budou určitě toužit po mnohém.

V 9 hodin: 
KNIHOVNA:
Kdo upeče nejlepší hodový koláč?

Pokud si přivstanete, zajisté vám neujde nic z toho, 
co se chystá v Městské knihovně. Společně s Kulturním 
klubem Hulín pořádá knihovna v rámci hodových slavností 
stejně jako vloni soutěž „O hulínské hodové koláč“. Po loň-
ském úspěšném prvním ročníku této soutěže v neděli  
27. září 2009 vstoupíme do II. ročníku, a tak, milé hospo-
dyňky, zalistujte v kuchařských knihách svých prababiček 

Druhého dne večer vystoupil přímo mezi Milotové 
obrazy, umístěnými ve fascinujících prostorách Šachovy 
synagogy, hudební soubor CORDA MAGICO s melodra-
mem textů této hulínské výtvarnice z její právě pokřtěné 
knihy „Třpyt perleti“. Zazněla tu díla v podání Nelly Billové, 
(skladba, kytara), Danuše Pospíšilové (kytara), Sylvie 
Šimečkové (flétna) a Ivy Svobodové (zpěv). 

V říjnu:
Pondělí 5. až sobota 10. 10. „Týden knihoven“
 zápisné zdarma  prominutí upomínek  burza knih

Pátek 9. 10. od 18 hodin do soboty 10. 10. „Ponocování 
v knihovně“ – Jen pro přihlášené nocležníky.

Pátek 9. 10. od 19 hodin „Světýlkový průvod“

Úterý 20. 10. v 8.30 hodin 
„Přivítání prvňáčků v knihovně“

Čtvrtek 29. 10. od 12.30 do 15.00 hodin 
„Halloween v knihovně“
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KULTURA
a ukažte, co umíte! I letos můžete přinést své čerstvě 
vytvořené dobroty do Městské knihovny v průběhu dopo-
ledne mezi 9. a 10. hodinou, aby se odborná porota mohla 
odpovědně poradit o tom, který z nich dosáhl té nejlepší 
kvality. Vyhodnocení soutěže a vyhlášení nejlepších 
hodových koláčů bude pak v pondělí v 16 hodin na pódiu 
letního kina. Tři nejlepší koláče získají certifikát označený 
jako „Nejlepší hulínské hodové koláč 2009“. Nikdo ze 
soutěžících samozřejmě neodejde s prázdnou, neboť 
každý zúčastněný získá malou pozornost pořadatelů. Ať 
jsou koláče slané nebo sladké, ať jsou velké nebo malé, 
doneste je, ochutnáme! Nezapomeňte a přijďte v hodo-
vou neděli mezi devátou a desátou hodinou do hulínské 
Městské knihovny! Už teď vám můžeme slíbit, že recepty 
na ty nejlepší, vítězné koláče, opět otiskneme v měsíčníku 
Hulíňan. 

V 10 hodin:
KNIHOVNA:
Krojované panenky

K pořadatelům hodů se připojil i hulínský Svaz 
žen, který si pro návštěvníky knihovny připravil výstavu 
„Panenky na hodech“. Výstava bude zahájena v neděli 
v 10 hodin a slavnostní otevření se bude konat i „s kapkó 
burčáku a kóskem koláča“. Výstava bude otevřena nejen 
po celou dobu hodů, tedy od neděle do pondělí vždy od 10. 
do 17. hodiny, ale do knihovny se můžete přijít podívat 
na krojované panenky oblečené ve valašských, slováckých 
a hanáckých krojích kdykoliv od 9. do 17. hodiny až do 2. 
října. Patronka výstavy Anna Navrátilová vás o hodech 
seznámí nejen s jednotlivými exponáty, ale i charakteris-
tickými motivy na jednotlivých krojích. 

PROSTOR U KULTURNÍHO KLUBU:
Dravé ptáky i tábořiště Římanů

Od 10. až do 16. hodiny si budete moct prohlédnout 
na dvanáct dravých ptáků, s nimiž se seznámíte nejen díky 
zajímavému vyprávění chovatelů, ale i díky možnosti vzít si 
dravce na ruku a třeba se s ním i vyfotografovat.  

Na prostranství u Kulturního klubu se budete moct 
přenést do období Velké Moravy. Najdete zde dobové le-
žení a zcela zblízka se můžete podívat na ukázku řemeslné 

výroby. Tento zážitek organizátoři připravili v návaznosti 
na nedávné vykopávky, které byly nalezeny v souvislosti 
s výstavbou dálnice D 1. Chybět nebude ukázka tábora 
Velkomoravské říše, v němž se po celou dobu bude před 
vašima očima odehrávat dobový život. Kromě řemeslníků 
uvidíte běžný život našich předků tak, jak se odehrával 
v době, kdy žili. Zvídavější návštěvníci si mohou tábor 
prohlédnout úplně zblízka a nebude chybět ani odbor-
ný výklad. Aby byl váš zážitek autentický, budete moct 
ochutnat i některé druhy dobových pokrmů. Chcete se 
dozvědět předem ještě více? Pohlédněte na internetu 
na www.velkomoravane.cz!

Ve 14 hodin:
START NA NÁMĚSTÍ MÍRU – CÍL U LETNÍHO KINA
Pohádkové putování Hulínem

Rodiče si v Hulíně s dětmi umí společně užívat. 
Jednou z už osvědčených forem je akce, kterou pořádá 
Město Hulín společně s Kulturním klubem, Městskou 
knihovnou a hulínskou ZUŠ. Ti všichni zvou příznivce 
pohádek na  POHÁDKOVÉ PUTOVÁNÍ HULÍNEM PRO 
CELOU RODINU

Pohádkové odpoledne bude odstartováno 
u kašny na náměstí Míru 27. záři ve 14 hodin, ale 
pozor! Kdo nestihne do svého pohádkového puto-
vání vykročit nejpozději v 15 hodin, na startovní 
listině se neoctne. 

Připomeňme, že cílem Pohádkového putování 
Hulínem pro celou rodinu bude letní kino.

Tam už na každého účastníka putování, který do cíle 
dojde, čeká odměna.

A jaké by to byly hody, kdyby se rozdáváním odměn 
vše skončilo? V letním kině má pohádkové odpoledne své 
pokračování. Nejenže si budete moct zajezdit na ponících, 
ale můžete si nechat pomalovat obličej a proměnit se 
na cokoliv, čím se v té chvíli budete chtít stát. Doufejme, 
že bude pěkné počasí, protože pokud by z nebe padaly 
provazy deště, akce by musela být zrušena.

Od 16 do 17 hodin:
LETNÍ KINO: 
Zábavný program pro děti 



Hulíňan     9/2009

24

KULTURA
a ukažte, co umíte! I letos můžete přinést své čerstvě 
vytvořené dobroty do Městské knihovny v průběhu dopo-
ledne mezi 9. a 10. hodinou, aby se odborná porota mohla 
odpovědně poradit o tom, který z nich dosáhl té nejlepší 
kvality. Vyhodnocení soutěže a vyhlášení nejlepších 
hodových koláčů bude pak v pondělí v 16 hodin na pódiu 
letního kina. Tři nejlepší koláče získají certifikát označený 
jako „Nejlepší hulínské hodové koláč 2009“. Nikdo ze 
soutěžících samozřejmě neodejde s prázdnou, neboť 
každý zúčastněný získá malou pozornost pořadatelů. Ať 
jsou koláče slané nebo sladké, ať jsou velké nebo malé, 
doneste je, ochutnáme! Nezapomeňte a přijďte v hodo-
vou neděli mezi devátou a desátou hodinou do hulínské 
Městské knihovny! Už teď vám můžeme slíbit, že recepty 
na ty nejlepší, vítězné koláče, opět otiskneme v měsíčníku 
Hulíňan. 

V 10 hodin:
KNIHOVNA:
Krojované panenky

K pořadatelům hodů se připojil i hulínský Svaz 
žen, který si pro návštěvníky knihovny připravil výstavu 
„Panenky na hodech“. Výstava bude zahájena v neděli 
v 10 hodin a slavnostní otevření se bude konat i „s kapkó 
burčáku a kóskem koláča“. Výstava bude otevřena nejen 
po celou dobu hodů, tedy od neděle do pondělí vždy od 10. 
do 17. hodiny, ale do knihovny se můžete přijít podívat 
na krojované panenky oblečené ve valašských, slováckých 
a hanáckých krojích kdykoliv od 9. do 17. hodiny až do 2. 
října. Patronka výstavy Anna Navrátilová vás o hodech 
seznámí nejen s jednotlivými exponáty, ale i charakteris-
tickými motivy na jednotlivých krojích. 

PROSTOR U KULTURNÍHO KLUBU:
Dravé ptáky i tábořiště Římanů

Od 10. až do 16. hodiny si budete moct prohlédnout 
na dvanáct dravých ptáků, s nimiž se seznámíte nejen díky 
zajímavému vyprávění chovatelů, ale i díky možnosti vzít si 
dravce na ruku a třeba se s ním i vyfotografovat.  

Na prostranství u Kulturního klubu se budete moct 
přenést do období Velké Moravy. Najdete zde dobové le-
žení a zcela zblízka se můžete podívat na ukázku řemeslné 

výroby. Tento zážitek organizátoři připravili v návaznosti 
na nedávné vykopávky, které byly nalezeny v souvislosti 
s výstavbou dálnice D 1. Chybět nebude ukázka tábora 
Velkomoravské říše, v němž se po celou dobu bude před 
vašima očima odehrávat dobový život. Kromě řemeslníků 
uvidíte běžný život našich předků tak, jak se odehrával 
v době, kdy žili. Zvídavější návštěvníci si mohou tábor 
prohlédnout úplně zblízka a nebude chybět ani odbor-
ný výklad. Aby byl váš zážitek autentický, budete moct 
ochutnat i některé druhy dobových pokrmů. Chcete se 
dozvědět předem ještě více? Pohlédněte na internetu 
na www.velkomoravane.cz!

Ve 14 hodin:
START NA NÁMĚSTÍ MÍRU – CÍL U LETNÍHO KINA
Pohádkové putování Hulínem

Rodiče si v Hulíně s dětmi umí společně užívat. 
Jednou z už osvědčených forem je akce, kterou pořádá 
Město Hulín společně s Kulturním klubem, Městskou 
knihovnou a hulínskou ZUŠ. Ti všichni zvou příznivce 
pohádek na  POHÁDKOVÉ PUTOVÁNÍ HULÍNEM PRO 
CELOU RODINU

Pohádkové odpoledne bude odstartováno 
u kašny na náměstí Míru 27. záři ve 14 hodin, ale 
pozor! Kdo nestihne do svého pohádkového puto-
vání vykročit nejpozději v 15 hodin, na startovní 
listině se neoctne. 

Připomeňme, že cílem Pohádkového putování 
Hulínem pro celou rodinu bude letní kino.

Tam už na každého účastníka putování, který do cíle 
dojde, čeká odměna.

A jaké by to byly hody, kdyby se rozdáváním odměn 
vše skončilo? V letním kině má pohádkové odpoledne své 
pokračování. Nejenže si budete moct zajezdit na ponících, 
ale můžete si nechat pomalovat obličej a proměnit se 
na cokoliv, čím se v té chvíli budete chtít stát. Doufejme, 
že bude pěkné počasí, protože pokud by z nebe padaly 
provazy deště, akce by musela být zrušena.

Od 16 do 17 hodin:
LETNÍ KINO: 
Zábavný program pro děti 

Hulíňan     9/2009

25

KULTURA
Zábavný program pro děti v Letním kině zahájí 

vystoupení dětské rockové kapely BARBEKJU. Tato pop-
rocková skupina vznikla začátkem září 2003 pod vedením 
Zdeňka Hladíka na ZUŠ Na Střezině v Hradci Králové. Mladí 
hudebníci hrají vlastní tvorbu, ale nebrání se ani písničkám 
od takových kapel jako jsou Chinaski, Olympic, Katapult, 
No Name a další. Než na jejich koncert zajdete, mrkněte se 
na jejich webové stránky: www.barbekju.cz. Aby nezůstalo 
jenom u hraní, v mezičase zatančí skupina TRICK a 2BC 
breakdance skupina z Kroměříže. 

V 17 hodin: LETNÍ KINO: 
Vítěz X-factoru Jiří Zonyga v Hulíně

 Úderem 17. hodiny se Letní kino naplní příznivci 
příjemně zbarveného hlasu vítěze hudební soutěže X-factor 
Jiřího Zonygy, který ještě v Hulíně nezpíval. Na koncert EXPO 
PENSION, se kterým JÍŘÍ ZONYGA bude zpívat jako host, se 
těší fanoušci různých věkových kategorií, a tak není pochyb 
o tom, že to bude příjemné zakončení hulínského hodování. 
Pro ty, kteří neradi přichází nepřipraveni, ještě odkaz na více 
informací: www.expo-pension.cz a www.jirizonyga.com.

A je tu pondělí ...

V 8 hodin:
PROSTRANSTVÍ U KULTURNÍHO KLUBU:
Jarmark

Pokud si i v pondělí přivstanete, už od osmi můžete 
začít utrácet na hodovém jarmarku. Tradiční jarmark 
s medovinou, koláčky, řemeslnými výrobky a kvalitním 
burčákem zahájí druhý den hodů.

V 9 hodin:   
KOSTEL SV. VÁCLAVA
Mše svatá

V devět hodin povedou kroky hulínské křesťany 
do kostela sv. Václava na slavnostní mši svatou.

V 15.00 hod. bude v kostele sv. Václava pobožnost 
s eucharistickým požehnáním.

V 10 hodin:
OD KOSTELA K LETNÍMU KINU:
Průvod městem

Po loňských zkušenostech se přímo žádá přát si, 
aby o letošních hodech nepadaly z nebe trakaře, ale ať 
Bůh Hulíňáky obdaruje krásným slunečním počasím. 
Po mši svaté se totiž od kostela pohne krojovaný průvod 
doprovázen dechovým orchestrem Morava, mažoretkami 
a nejmenšími Hulíňáky ze souboru Hulíňáček v krojích. 
Jejich kroky povedou městem k letnímu kinu, kde budou 
Svatováclavské hody oficiálně zahájeny. Tam se odehraje 
celý kulturní program, o který se postarají žáci Základní 

umělecké školy s hudebníky dechového orchestru Morava, 
vystoupí soubor hulínských mažoretek Kontrasty a chybět 
nebude ani hanácký dětský soubor „Hulíňáček“. Není nic 
horšího než pohled na mažoretky a krojované děti v pláš-
těnkách, rozmáčených střevíčkách a diváky s deštníky 
nad hlavami. Kéž tentokrát dříve, než padne poslední 
potlesk v hledišti letního kina, odejdou jen hospodyňky, 
které budou spěchat dopéci svatováclavskou husičku 
nebo kachničku.

Ve 14.30 hodin: 
DVŮR KULTURNÍHO KLUBU:
Dáme si dvacet a hurá mezi lidi

Snad těch známých dvacet minut s nataženýma no-
hama na gauči po hodovém obědě postačí. Vždyť ve dvoře 
Kulturního klubu už o půl třetí začíná zábavný program 
pro děti, kde se můžete těšit na žonglérskou klauniádu 
a kejklířské vstupy ADUŠUŠÁDÁŠI s míčky, šátky, kruhy, 
talíři, ale i jinými předměty. Chybět nebudou soutěže, 
kouzla a samozřejmě discohrátky. Program doplní tvořivé 
dílny pro šikovné ruce, kde se budou malovat a vyrábět 
krásné předměty. Městem bude uhánět hodový vláček 
a na nástupní stanici u Kulturního klubu bude určitě 
tlačenice.

V 15 hodin:
LETNÍ KINO:
Hulíňané zahrají k tanci i poslechu
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hudbě Hulíňané a jejich hostu Františku Uhrovi z Lanžhota. 
Ti, kteří si je poslechli v Hulínském hudebním létu, se určitě 
už dnes na hodový koncert těší. Jako obvykle přivandrují 
milovníci dechovky zeširoka-zdaleka, aby si užili typického 
hulínského koloritu.

Můžete si nohy uchodit 
Ti z vás, kteří nevydrží dlouho sedět na jednom mís-

tě, si určitě důvod procházet se městem najdou. A nemusí 

to být zrovna cesta do městské knihovny na výstavu pa-
nenek či slalom mezi hodovými stánky. Klidně se můžete 
protáhnout i u minigolfu, neboť ten budete mít k dispozici 
jak v neděli (od 13 do 17 hodin) tak v pondělí (od 10 do 17 
hodin). A nakonec jednu dobrou radu: Když už se vám 
bude zdát, že z vás děti vytáhly všechny peníze, které jste 
si na hody vzali s sebou, odlákejte jej na minigolf. Možná 
alespoň na chvíli zapomenou, že o kus dál voní klobása 
nebo se ve vzduchu houpají k zbláznění sladká cukrlata. 
Navíc – bude to ještě i zdravější!

Nejenom hody je Hulín živ

MÁTE HERECKÝ TALENT? PŘIJĎTE!
Experimentální divadelní těleso „LUĎA“ hledá zá-

jemce o ochotnickou činnost. Soubor, který se orientuje 
jak na mladé diváky, tak na experimentální, alternativní, 
symbolické a loutkové divadlo, založil Lukáš Paleček 
4. dubna 2008 v Kroměříži a střechu nad hlavou mu po-
skytnul Kulturní klub Hulín. Právě v prostorách hulínské-
ho klubu soubor už od loňského roku zkouší a hraje, čímž 
obnovil zdejší tradici hraného i alternativního a loutko-
vého divadla. Již od začátku se počítalo s repertoárovým 
divadlem, protože protagonisté tohoto experimentálního 
divadelního tělesa mají ambici co nejvíce vyhovět poža-
davkům současného diváka. 

LÍBÍ SE VÁM MAŽORETKY?
Mažoretky „KONTRASTY“ pod vedením trenérky 

Aleny Rafajové vyhlašují nábor nových členek. Zkušená 
děvčata z Kontrastů postupně odcházejí a jejich místa 
obsazují mladé, nové tváře. Jestliže se vám tento oku la-
hodící sport líbí a rády byste se staly členkami Kontrastů, 
přijďte do Kulturního klubu. Možná to budete právě vy, 
které trenérce padnete do oka. 

CHCETE UŽ LETOS NA PLESECH ZAZÁŘIT?
Pokud se vám zdá, že vaše taneční umění příliš 

partnerky a partnery zatím neoslňuje, rozhodně ne-
přehlédněte informaci, že Taneční škola pro pokročilé 

pod vedením tanečních mistrů Stárečkových bude opět 
pokračovat v tanečních kurzech už od září. Zdokonalovat 
své taneční mistrovství můžete v KK Hulín každé úterý 
od 18 do 19.30 hodin.

NEJVĚTŠÍ JISTOTOU JE PERMANENTKA
Pokud nechcete riskovat, že se vám na nějakou 

zajímavou kulturní akci do Domu kultury v Kroměříži 
nepodaří sehnat vstupenku, využijte nabídky našeho 
Kulturního klubu Hulín, který vám do Domu kultury 
Kroměříž nabízí DIVADELNÍ PŘEDPLATNÉ na období 
od září do prosince 2009. Těšit se můžete na tyto tituly:

ZÁŘÍ
Úterý 8. září – Slovácké divadlo Uherské Hradiště. 
Ladislav Stroupežnický – NAŠI FURIANTI

ŘÍJEN
Pondělí 26. října – Flamenco muzikál uvádí 
Bratislavské hudobné divadlo R. Geri, C. Kubiš, M. & 
S. Kohútek – DON QUIJOTE podľa Sancha

LISTOPAD
Čtvrtek 12. listopadu – Divadelní společnost HÁTA 
Praha. Zbyšek Pantůček – TO BYL TEDA SILVESTR!

PROSINEC
Termín bude upřesněn – Divadlo Bez Zábradlí Praha. 
Milan Kundera – JAKUB A JEHO PÁN
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KULTURNÍ KLUB PŘIPRAVUJE

ZÁJEZD DO PRAHY NA MUZIKÁL CARMEN
Kulturní klub Hulín pořádá v sobotu 3. 10. 2009 

zájezd do Hudebního divadla Karlín na světovou pre-
miéru amerického muzikálu CARMEN. Cena vstupenky 
činí 990,- Kč.

S Carmen přichází do Prahy velkolepá divadelní 
podívaná v broadwayském stylu, ve které nebudou 
chybět ani odvážná cirkusová čísla. Hvězdné obsazení 

a nádherná hudba Franka Wildhorna slibují úžasný di-
vadelní zážitek, jaký Praha ještě nepoznala.

Nová verze tohoto tématu, kterou pro Hudební 
divadlo Karlín píše trojice zkušených amerických autorů, 
není stejná jako původní kniha nebo opera. Není to „mo-
derní verze“ Carmen, ale příběh Carmen inspirovaný.

Přihlášky na zájezd a informace o představení zís-
káte v kanceláři hulínského Kulturního klubu.

SPORT

Šestý ročník Hulmena poznamenal déšť a kroupy
Triatlonový závod, kterého se letos 25. července 

zúčastnil rekordní počet sto třiceti pěti závodníků, měl 
i jiný „rekord“. Postaralo se o něj rozmarné počasí, které 
triatlonistům uštědřilo nejen déšť, ale dokonce i kroupy. 
Přesto 450 metrů plavání, 30 kilometrů jízdy na kole a 6 
kilometrů běhu absolvovalo 127 závodníků. Absolutním 
vítězem se stal, stejně jako vloni, ostravský závodník 
Aleš Velička závodící za tým X-Air. Cílem prošel s časem 
1:18:16 hod a i druhou pozici obsadil jeho týmový kolega 
Martin Navařík (1:19:19), který byl loni třetí. Tentokrát si 
bronz z Hulína odvezl Pavel Cimbálník (1:20:20) z Cyklo 
MXM Hulín. Hulín se mohl radovat i ze své závodnice Jany 
Dorazinové, která za vítězným Veličkou zaostala o necelých 
9 minut, když dorazila do cíle s časem 1:27:10 a stala se 
nejlepší ženou 6. ročníku Hulmena.Jaké pozice získali borci 
z oddílu ASPOT Hulín najdete v následující tabulce: 

Petr Menšík - 1:21:34 (4. místo v kategorii M2)
Tomáš Neradil - 1:22:18 (5. místo v kategorii M2)
Tomáš Lovas - 1:26:28 (10. místo v kategorii M2)
Jana Dorazilová - 1:27:10 (1. místo v kategorii Z1)
Lumír Kolařík - 1:28:43 (10. místo v kategorii M1)
Marcel Kalík - 1:29:34 (13. místo v kategorii M2)
Martin Polák - 1:30:04 (15. místo v kategorii M2)

Roman Skříček - 1:31:57 (5. místo v kategorii V1)
Petr Němec - 1:34:19 (21. místo v kategorii M2)
Miloš Dorazil - 1:35:53 (19. místo v kategorii M1)
Rostislav Burda - 1:36:57 (28. místo v kategorii M2)
Richard Lukeš - 1:46:35 (44. místo v kategorii M2)
Roman Navrátil - 1:51:15 (46. místo v kategorii M2)
Martin Mazůrek - 2:10:00 (9. místo v kategorii J)

Když se řekne prázdniny, to není jen koupání, chození po lese a sbírání hub. I letos v létě se konal o prázdninách závod v triatlonu „Hulmen 2009“ a věru, byla to chvílemi pořádná dřina.
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V pondělí 21. 9. v 18.00 - 19.00 hodin zahajujeme 
cvičení metodou PILATES S LEKTORKOU RADOMÍROU 
HLOUŠKOVOU. Pilates je cvičení pro celkové zpevnění 
a vytvarování těla, pro zdravou páteř, odstranění svalových 
disbalancí, pro pohodu a relaxaci. Je vhodné pro všechny 
věkové kategorie i pro ty, kteří nikdy necvičili. Pilates je  
vhodný i pro seniory! 

Cvičení bude probíhat ve staré škole u kruhového ob-
jezdu. Cena  kurzu je 600,- Kč na 3 měsíce. Přihlášky budou 
k dispozici v Kulturním klubu Hulín nebo pak na hodinách 
cvičení. Další informace poskytne lektorka od 9. 9. 2009.

Těším se na Vás! 

REKLAMA

Cvičení metodou Pilates

Info:  hlouskovar@seznam.cz, 
tel.: 721 384 492

Zdeněk Zlámal se upsal Udine Úspěšní bikeři 

Fotbalový brankář Slovanu Liberec Zdeněk Zlámal 
ve středu 26. srpna podepsal smlouvu a stal se hráčem 
Udinese Calcio. Třiadvacetiletý hráč pocházející z Hulína 
odchází ze Slovanu Liberec, který, jak uvedla ČTK, by si mohl 
údajně jeho přestupem přijít na sumu pohybující se kolem 
1,5 miliónu eur (asi 40 miliónů korun). Udine o bývalou 
oporu české reprezentační jednadvacítky, která v české lize 
odchytala 66 zápasů, stojí už delší dobu. Zlámala si vyhlédlo 
jako možnou náhradu za Handanoviče. 

Talentovaný Zdeněk Zlámal se tak stal čtvrtým českým 
hráčem v černobílých barvách Udine. Před ním zde zazářil 
hlavně Marek Jankulovski, který pak přestoupil do slavného 
AC Milán. V severoitalském klubu hráli také obránci Tomáš 
Zápotočný s Tomášem Sivokem, kteří však na Jankulovského 
úspěchy nenavázali a minulé léto po půldruhém roku strá-
veném v Udine odešli shodně do turecké ligy.

V sobotu 29. srpna ukončila přípravka MTB Teamu 
Cyklo MXM Hulín svou dlouhou a úspěšnou pouť po seriálu 
MERIDA CUP 2009. Za deset dílčích závodů se podařilo bike-
rům získat 8 zlatých, 11 stříbrných a 10 bronzových medailí.  
Vítězné tažení modrožlutých barev ve finálovém Protivanově 
završil zisk tří pohárů za celkové hodnocení seriálu. Kateřina 
Hudečková za dívky do 6 let si odnesla bronzový pohár 
a duo bratrů Tomáše a Davida Obdržálkových pak svor-
ně stříbrné poháry ve svých kategoriích. Skvěle si vedli 
i další členové týmu (viz foto). Pokořená Drahanská vr-
chovina bude na hulínské ještě dlouho vzpomínat. 
Nelze než konstatovat, že první sezóna rozjíždějící se příprav-
ky dopadla na výbornou, zejména díky úsilí a nadšení našich 
malých cyklistů a jejich trenérů, podpoře domovského klubu 
a v neposlední řadě díky ochotným a štědrým sponzorům. 

 -vob-
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Letní tábor pod Tesákem s Klubíčkem byl výhradně 
pro mladší děti. 

Policisté nám přivezli ukázat i svého 
služebního psa.

Přijeli za námi také hasiči a přivezli s sebou 
hasičské auto. Vylezli jsme všude.

Měli jsme radost, když se na nás přišel podívat 
i pan starosta.

Mohli jsme si s ním pohrát, a protože byl hodný, 
rádi jsme se spolu vyfotografovali.

Trpělivě odpovídali na naše otázky a pak nám dokonce 
v létě udělali sníh.
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SPORT

V pondělí 21. 9. v 18.00 - 19.00 hodin zahajujeme 
cvičení metodou PILATES S LEKTORKOU RADOMÍROU 
HLOUŠKOVOU. Pilates je cvičení pro celkové zpevnění 
a vytvarování těla, pro zdravou páteř, odstranění svalových 
disbalancí, pro pohodu a relaxaci. Je vhodné pro všechny 
věkové kategorie i pro ty, kteří nikdy necvičili. Pilates je  
vhodný i pro seniory! 

Cvičení bude probíhat ve staré škole u kruhového ob-
jezdu. Cena  kurzu je 600,- Kč na 3 měsíce. Přihlášky budou 
k dispozici v Kulturním klubu Hulín nebo pak na hodinách 
cvičení. Další informace poskytne lektorka od 9. 9. 2009.

Těším se na Vás! 

REKLAMA

Cvičení metodou Pilates

Info:  hlouskovar@seznam.cz, 
tel.: 721 384 492
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